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Nowa szkoła
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Dzień Sołtysa
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Sportowiec Roku 
Aleksandrowa Łódzkiego 

13 marca w hotelu Jan Sander w Rąbieniu odbyła się gala fi nałowa 11. Plebiscytu 
Sportowiec Roku Aleksandrowa Łódzkiego 2023. Damian Tomasik, reprezentujący Sokoła 
Aleksandrów, otrzymał nagrodę sportowca za ostatni rok. Trenerem Roku został wybrany 

Radosław Olczyk, a Młodzieżowym Sportowcem — Mikołaj Gajda. 

FOTO: MONIKA WAWRZYNIAK
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Ja tylko pytam…

Tego zapewne chcie-
liby nie tylko wszyscy 
aleksandrowianie, ale 
władze SP ZOZ-u i gmi-
ny. Jak zawsze chodzi 
o pieniądze, a właś-
ciwie ich brak w mi-
nisterstwie zdrowia. 
Zgodnie z ustawą wee-
kendowa i świąteczna 
opieka medyczna 
może być prowadzo-
na w mieście powyżej 
50 tys. mieszkańców 
i tam taka placówka 
ma dopiero podpisaną 
umowę z NFZ-em. 
Czy jest jednak szan-
sa, by punkt powrócił 
do poradni przy Skło-
dowskiej- Curie? 

Zgodnie z porozu-
mieniem, jakie udało 
się wypracować w 2017 
roku – aleksandrowski 
SP ZOZ wspólnie z sa-
morządem i ówczesną 
dyrekcją szpitala wo-
jewódzkiego uzgodnili, że 
na terenie Aleksandrowa 
powstanie punkt noc-
nej i świątecznej pomo-
cy medycznej. To ukłon 
w stronę naszych miesz-
kańców, ale też odciąże-
nie zgierskiego SOR-u. 
Problem pojawił się, gdy 
szpital przestał płacić 
i tym samym wywiązywać 
się z zawartego porozu-
mienia. 

Rok temu kiedy zapy-
taliśmy o sytuację punktu 
świątecznej i nocnej po-
mocy w Aleksandrowie 
Zastępca Dyrektora ds. 
Medycznych w Zgierzu, 
dr n. med. Miłosz Dobro-
gowski mówił iż sytuacja 
jest trudna w wielu szpi-
talach. Porozumienie było, 
ale na dzień 28 lutego 2023 
roku tego porozumienia 
nie ma. Sam zastępca dy-
rektora był ciekawy jak sy-
tuacja się rozwinie. 

Do tematu powróci-
liśmy po roku i ponownie 

poprosiliśmy o komentarz 
dyrektora szpitala. 

— To by było duże od-
ciążenie i duża pomoc dla 
nocnej i świątecznej po-
mocy w Zgierzu. Gdyby 
taka jednostka, czy taki ga-
binet nocnej i świątecznej 
pomocy powstał w Alek-
sandrowie. Wtedy my 
musielibyśmy wystąpić do 
NFZ-u o zwiększenie kon-
traktu w tym zakresie — 
mówi Zastępca Dyrektora 
ds. medycznych w Zgierzu. 

Na takim porozumieniu 
wciąż zależy i dyrekcji sz-
pitala i władzom Aleksan-
drowa. Wszystkim kieruje 
jednak Narodowy Fundusz 
Zdrowia i organ prowadzą-
cy szpital. Bo gdyby nawet 
aleksandrowski samorząd 
chciał dołożyć środki 
z budżetu na prowadze-
nie świadczeń — ustawa 
o działalności leczniczej 
tego zabrania. 

— Są pewne rzeczy na 
które urząd może prze-
kazywać nam pieniądze, 
m.in. jest to inwestycja. 
Natomiast na pewno nie 
mogą być to świadczenia 
medyczne, dofi nansowa-
nie do świadczeń, które są 
w ramach umowy z Na-
rodowym Funduszem 
Zdrowia, czy też do noc-
nej i świątecznej pomocy 
medycznej — informuje 
Małgorzata Wieczorek, dy-
rektor SP ZOZ w Aleksan-
drowie Łódzkim. 

— Rozmawiamy i cze-
kamy na zmianę przepisów 
w kontraktowaniu z NFZ-
em, rozmawiamy też ze 
Szpitalem Wojewódzkim 
w Zgierzu, gdzie wcześniej-
sze problemy fi nansowe 
spowodowały co prawda, 
że nie realizował fi nan-
sowo naszego kontraktu, 
ale cały czas jest zainte-
resowany, że uda nam się 
wypracować tą możliwość 
żeby ta pomoc wróciła na 

teren Aleksandrowa Łódz-
kiego — dodaje Iwona 
Dąbek, sekretarz Aleksan-
drowa Łódzkiego. 

Pojawiła się jeszcze jed-
na szansa, by powrócić 
do tematu nocnej i świą-
tecznej pomocy w Aleksan-
drowie Łódzkim. Mariusz 
Grabowski został przed-
stawicielem Wojewody 
Łódzkiego do składu Rady 
Społecznej naszego SP ZOZ. 
Będzie zatem miał nas kto 
lobbować i otwierać za-
mknięte do tej pory drzwi. 

— Będę łącznikiem mię-
dzy Urzędem Wojewódz-
kim a społeczną radą SP 
ZOZ. Oczywiście są rzeczy, 
które trzeba rozwiązać jak 
świąteczna i nocna pomoc 
medyczna, jak zwiększenie 
ilości specjalistów. Jestem 
do dyspozycji i tu będę 
z całych sił starał się wspie-
rać lokalny SP ZOZ — mówi 
Mariusz Grabowski. 

A skoro mowa o specja-
listach to również warto wy-
jaśnić, że SP ZOZ funkcjonu-
je na podstawie kontraktu 
z Narodowym Funduszem 
Zdrowia zawartym ponad 12 
lat temu. Od tego czasu na-
stępuje jedynie przedłużanie 
umowy aneksem. Tu też pr-
zydało by się nowe rozdanie 
i możliwość zwiększenia za-
kresu kontraktu. 

— Pomimo, tego że 
mamy chociażby w poradni 
kardiologicznej możliwość 
przyjmowania Państwa 
na NFZ nie możemy tego 
kontraktu uzyskać. Miej-
my nadzieję, że może teraz 
będą jakieś nowe konkursy 
ofert i będziemy mogli tą 
działalność dla Państwa 
rozszerzać i tak już olbr-
zymiego zakresu świad-
czonych usług — dodaje 
Małgorzata Wieczorek. 
— Statystyki mówią same 
za siebie. Tygodniowo re-
alizowanych jest ponad 
1700 wizyt. W laborato-

rium wykonywanych 3,5 
tys badań — do tego ponad 
2 tys. zabiegów w poradni 
rehabilitacyjnej. To tylko 
tydzień. Pamiętać jednak 
trzeba o jednej rzeczy, że 
nie zawsze lekarz punktu-
alnie przyjmie pacjenta, bo 
nieraz jakiegoś innego pac-
jenta trzeba przyjąć wcześ-
niej bo na przykład jest to 
przypadek pilny- informu-
je dyrektor SP ZOZ.

Aleksandrowski ZOZ 
to największa placówka 
w gminie i jedna z więks-
zych w powiecie. W czterech 
punktach przy Curie-Skło-
dowskiej, Pabianickiej, 
Piotrkowskiej i w Bełdowie 
miesięcznie wykonywanych 
jest kilkadziesiąt tysięcy wi-
zyt, zabiegów, pozostałych 
czynności obsługi pacjenta 
jak chociażby szeroko rozwi-
nięty wachlarz e-usług. 

— Wspieramy nasz ZOZ 
poprzez dofi nansowanie 
inwestycji, poprzez dofi -
nansowanie programów 
medycznych, które rea-
lizujemy wspólnie. Są to 
programy, które zatwier-
dza Agencja Oceny Tech-
nologii Medycznych. Te, 
które udało nam się do tej 
pory zrealizować to cho-
ciażby szczepienia HPV 
oraz trwający już od 3 lat 
program dofi nansowania 
InVitro. Po drodze były oc-
zywiście różnego rodzaju 
projekty kardiologiczne, 
dofi nansowanie do sz-
czepień przeciw grypie — 
wymienia Iwona Dąbek. 

Wspólnych przed-
sięwzięć można byłoby 
wymieniać jeszcze wie-
le. Póki co dyrekcje 
placówek medycznych 
czekają na nowy kontrakt, 
zapowiadane centralne 
uzdrowienie całej służby 
zdrowia a my czekamy na 
ponowne otwarcie gabi-
netu nocnej i świątecznej 
pomocy. (ak)

Czy pomoc medyczna wróci 
do Aleksandrowa? 

Mówią, że kto pyta, nie błądzi. Nie zgubią się więc 
zapewne w gąszczu pytań członkowie komisji śled-
czej badającej aferę Pegasusa. Nie jestem już jednak 
tak pewny, czy zagubiony nie będzie przepytywany 
świadek. Mowa o Jarosławie Kaczyńskim, który 15 
marca będzie pierwszym odpytywanym w tej sprawie. 
Z nieukrywaną radością obejrzę ten spektakl, choćby 
z uwagi na to, że mimo wielu powodów, przez ostatnie 
lata nikt nie niepokoił pana prezesa, zapewne zbęd-
nymi w jego przekonaniu, pytaniami. To raczej Jaro-
sław Kaczyński pytał i wydawał dyspozycje. Miłośnik 
centralnego sterowania państwem mógł czuć się nie 
tylko bezkarny, ale i wszechmocny, bo póki PiS był 
u władzy, wszyscy, na czele z dowódcami służb, kłaniali 
mu się w pas. Prokuratury nie interesowały sprawy, 
w których w najmniejszym choć stopniu można było 
podejrzewać udział/współudział/obecność prezesa Pra-
wa i Sprawiedliwości. Utrata władzy mocno odbiła się 
jednak na psychice leciwego, niedoszłego wszechwład-
cy Polski. Czas nie działa tu na jego korzyść, bo każdy 
mijający tydzień obrazuje nam narastającą w lawino-
wym tempie frustrację Kaczyńskiego. Nieprzemyślane 
słowa, szarpaniny, oskarżenia o najobrzydliwsze czyny. 
Trudno nie odnieść wrażenia, że dziś odebranie władzy 
znienawidzonemu Tuskowi, oplucie go jak najbardziej 
toksycznym jadem, usmolenie w śmierdzącej mazi 
oskarżeń o zdradę, to nadrzędny cel Jarosława. A jeśli 
takie działania szkodzą Polsce, zapytacie? Szkodę 
wyrządziły lata pisowskich rządów, teraz to już tylko 
powolny upadek człowieka przekonanego, że jego wizja 
Polski jest jedyną słuszną. To coraz bardziej widoczny 
rozkład partii, która jeszcze kilka miesięcy temu, była 
pewna trzeciej kadencji. Pytam więc: czy dziś wstydem 
jest wyborczy start z logo PiS? W wielu miastach kan-
dydaci kojarzeni dotychczas z tą partią, nie chwalą się 
nachalnie poparciem formacji, od której – na co wska-
zują sondaże - odwracają się również wyborcy. Czy 
prawdą jest, że i w Aleksandrowie pisowscy kandydaci 
mieli problem z zebraniem odpowiedniej liczby pod-
pisów na listach poparcia? Czy to prawda, że nie było 
chętnych do wyborczej walki o fotel burmistrza? Gdy 
pisałem ten tekst, zarejestrowanych było tylko dwóch 
kandydatów, a czas by nadrobić zaległości, skurczył się 
do nieco ponad doby. Być może w ostatniej chwili poja-
wił się i PiS-owski kandydat, ale czy na pewno z wła-
snej woli? Wyborczych pytań znalazłoby się więcej, nie 
tylko do PiS. Z jakiego powodu, rąbieński kandydat na 
burmistrza, który na obecną kadencję dostał się do rady 
ramię w ramię ze swoim ówczesnym kolegą, Adamem 
Rudą-Rożniakowskim, poszedł inną drogą, nie zapra-
szając swojego kumpla (z którym w Radzie Miejskiej 
często głosuje bliźniaczo) na swoje listy? Czy to prawda, 
że pewien młody kandydat, po współpracy w kampanii 
parlamentarnej, był już dogadany na start z list KWW 
Jacka Lipińskiego, zmienił front pod wpływem otrzy-
mania u konkurencji lepszego miejsca na liście? Nie 
spodziewam się odpowiedzi, zwłaszcza szczerych, ale 
pytać zawsze warto! Może gdyby z takiego założenia 
wyszedł również, wspomniany pan Adam, nie ogła-
szałby publicznie kandydata na burmistrza z ramienia 
swojego obecnego komitetu wyborczego. No bo po 
co miałby to robić wiedząc, że ów komitet nie spełnił 
ustawowych wymogów niezbędnych do zarejestrowa-
nia kandydata? Jak to w ogóle możliwe, że nieomylny 
i wszystkowiedzący radny, społecznik i dziennikarz 
w jednym, nie wiedział o takiej oczywistości? Spadek 
formy czy kolejny fortel? Tak tylko pytam… (hope)
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aktualności

Inwestycję prowadzi 
ta sama firma, co w Ru-
dzie Bugaj, czyli „Projpr-
zem budownictwo”. Jak 
zapewnia kierownik bu-
dowy prace idą zgodnie 
z planem, a firma zgodnie 
z umową ma jeszcze kilka 
miesięcy. Nic nie wskazu-
je na to, by wrześniowy 
termin roku szkolnego 
2024/25 był zagrożony. 
Aktualnie budynek jest 
w stanie surowym za-
mkniętym. Położone są 
instalacje prądowe oraz 
wodno-kanalizacyjne. Na 

ścianach kładziona jest 
gładź, a podłogi czekają 
na wykończenie.

— Trudno mówić 
o rozbudowie, a trzeba 
mówić o budowie jeszcze 
raz takiej podstawówki. 
Od strony dydaktycznej 
powstanie nawet więcej 
pomieszczeń niż obecnie 
dysponuje szkoła. Mamy 
ten rozmach i nie zamier-
zamy być skromni, bo ze-
spół, jaki tu ostatecznie 
powstanie jest na skalę 
kraju — mówi burmistrz 
Jacek Lipiński. Pokażcie 

podobną wieś jak Bełdów, 
która może poszczycić się 
tak nowoczesnym eduka-
cyjnym kompleksem.

W ciągu ostatnich kil-
ku lat aleksandrowski sa-
morząd wybudował na tym 
terenie nowe przedszkole, 
halę sportową, a starą salę 
gimnastyczną przerobiono 
na sale lekcyjne. Wciąż było 
mało. No to teraz na jakiś 
czas powinno wystarczyć. 
Szkoła wzbogaci się o ko-
lejne 1400 m kw. Łącznie 
na trzech kondygnacjach 
powstanie kilkadziesiąt 
nowych pomieszczeń 
w tym stołówka, szatnie 
czy oddział przedszkolny. 
Nowoczesny i energoosz-
czędny budynek wyposażo-
ny będzie również w windę. 
Koszt budowy tego obiektu 
to ponad 10 mln złotych. 
Pamiętajmy, że to pierwszy 
Zespół Przedszkolno-Sz-
kolny w Aleksandrowie 
Łódzkim.

— Kiedy te 30 lat temu 
zaczynałam tu pracę do 
bełdowskiej podstawówki 
uczęszczało zaledwie 40 
uczniów. O miejscu dla 

najmłodszych, czyli pr-
zedszkolaków nawet nie 
myślano. Dziś uczęszcza tu 
ponad 320 dzieci. Jak nie 
trudno policzyć to ponad 

800 procent więcej —mówi 
dyrektor Iwona Kowal-
czyk-Rybczyńska. — Po 
małej wiejskiej szkole nie 
ma już śladu — dodaje. (ak)

Nowa szkoła już stoi
Rozbudowa Szkoły Podstawowej w Bełdowie zbliża się do końca. Nowy budynek już stoi, 
ale wewnątrz nadal trwają prace. 

Kilkadziesiąt nowych pomieszczeń zdecydowanie 
pozwoli uniknąć dwuzmianowości, do tego 
budynek będzie nowoczesny i energooszczędny. 
Placówka swój wiejski charakter dawno już 
utraciła. To duża, nowoczesna szkoła, a obecna 
przebudowa jest już piątą i pewnie ostatnią, 
bo teren szkolny bardzo się już skurczył. 
Podstawówka w Bełdowie budowana jest 
w systemie „zaprojektuj i wybuduj”. 

Łączna wartość inwestycji to prawie 21 mln zł. Większość środków udało 
się pozyskać z Banku Gospodarstwa Krajowego w ramach programu „ In-
westycje strategiczne”. Reszta kwoty pochodzi z budżetu gminy.

Woda o temperaturze 75 stop-
ni może popłynąć do mieszkań 
pod jednym warunkiem: zro-
bienia odwiertu, sprawdzenia 
czy faktycznie jest to możliwe. 
A o tym, że mamy wody geoter-
malne pod miastem mówiło się 
już od kilku lat. O pieniądze na 
jego realizację staraliśmy się już 
od 2016 roku. Niestety, rozpatr-
zony został negatywnie. 

— W 2022 roku ponownie 
złożyliśmy wniosek i też zo-
stał rozpatrzony negatywnie. 
W związku z negatywną oceną 
dwóch poprzednich projek-
tów została aktualnie złożona 
fiszka projektowa dla projektu 

ubiegającego się o dofinan-
sowanie w ramach Strategii 
ZIT Łódzkiego Obszaru Metro-
politalnego na lata 2021-2027 
pod nazwą „Budowa geoter-
malnego źródła ciepła”. Ro-
boty budowlane polegać będą 
na wykonaniu odwiertów oraz 
części technologicznej źródła 
geotermalnego oraz połączenie 
go z istniejącą infrastrukturą 
ciepłowniczą oraz budowie in-
frastruktury służącej do ma-
gazynowania ciepła ze źródeł 
geotermalnych — mówi Ra-
dosław Adamski z PGKiM. — 
Szacunkowa wartość projektu 
to prawie 85 mln złotych. 

W zamian za to otrzymamy 
odwiert o głębokości 2 tysięcy 
600 metrów na terenie ciepłow-
ni, włączenie do istniejącego sys-
temu cieplnego i magazyn ener-
gii. Obecnie miejska ciepłownia 
pracuje na węglu. 

— Geotermia nie pokrywała-
by 100 procent naszego zapo-
trzebowania na ciepło, a zakła-
damy, że byłoby to 50 procent 
i co ważne — chodziłaby cały 
rok. Obecnie ciepłownia działa 
wyłącznie na węglu. Geotermia 
to przyszłość, która daje wy-
mierne efekty. Ważnym bowiem 
dodatkowym aspektem jest to, 
że wszystkie takie przedsiębior-
stwa jak nasze powinny wytwor-
zyć powyżej 50 procent ciepła 
z odnawialnych źródeł, a wiec 
geotermii czy biomasy, bo sta-
je się wtedy przedsiębiorstwem 
efektywnym energetycznie i jako 
takie ma same korzyści: do ta-
kiego przedsiębiorstwa można 
się podłączać bez problemu, są 
duże dotacje do rozwoju sieci 

i źródeł ciepła. To korzyść też 
dla klienta, bo przekłada się to 
wtedy na ceny ciepła. O czystoś-
ci powietrza nawet nie wspomi-
nając — mówi Roman Piechota 
kierownik wydziału gospodarki 
cieplnej PGKiM. 

Przejście ciepłowni na alter-
natywne ogrzewanie z wód ge-

otermalnych to tańsze ciepło 
i przede wszystkim ekologiczne 
rozwiązanie, które poprawi jakość 
powietrza. Czy uda się w końcu 
dokonać odwiertu — czas pokaże. 
Wniosek czeka na rozpatrzenie 
i przede wszystkim pieniądze, bez 
których Aleksandrów nie skorzys-
ta z geotermii. (kbs)

Czekając na termy
Po Uniejowie i Poddębicach – teraz Aleksandrów 
Łódzki szykuje się do wykorzystania wód 
geotermalnych. Znajdujące się pod miastem ciepłe 
wody być może uda się wykorzystać na początku 
do ogrzewania mieszkań. Trwają starania o próbny 
odwiert, który odpowie na to pytanie. 

Przejście na alternatywne ogrzewanie z wód geoteramlnych 
to tańsze ciepło. 
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Wszystko zaczęło się, 
jak to często bywa, gdy 
32-letni dziś Piotr Ma-
kowski, był raptem kil-
kuletnim Piotrkiem. 

— To popularne mar-
zenie wśród dzieci — uś-
miecha się, wspominając 
dawne czasy. — Jak wie-
lu marzyłem więc, by 
jeździć wielkim czerwo-
nym wozem na sygnale, 
by ruszyć na ratunek po-
trzebującym. 

Z biegiem lat, mar-
zenie przeistoczyło się 
w pasję i wytyczony cel. 
Nie mogło być inaczej. 
Służba w rodzinie Ma-
kowskich od pokoleń 
jest czymś zupełnie na-
turalnym. 

— Trudno powie-
dzieć precyzyjnie 
kiedy i w jakich oko-
licznościach zrodziła 
się u mnie miłość do 
Straży Pożarnej. Można 
powiedzieć, że jestem 
z nią tak naprawdę 
związany od zawsze. 
W mojej rodzinie w cz-
terech pokoleniach 
byli strażacy, więc siłą 
rzeczy było to i moje pr-
zeznaczenie, nie mogło 
być inaczej. Tata, dzia-
dek, pradziadek służyli 
w straży. Służby mund-
urowe zawsze były 
u nas w domu obecne. 

Dziś ja kontynuuję tę 
piękną tradycję. 

Marzenia się nie 
spełniają. Marzenia się 
spełnia.

Droga do spełnienia 
marzenia nie była jed-
nak krótka. Pierwsze 
kroki Piotr Makowski 
stawiał w Młodzieżowej 
Drużynie Pożarniczej. 
Tam pogłębiał swoją 
pasję aż do uzyskania 
pełnoletności — wy-
maganej, by móc pr-
zystąpić do tak zwanych 
kursów podstawowych, 
obowiązkowych dla każ-
dego przyszłego strażaka 
marzącego o wyrusze-
niu na sygnale, wielkim 
czerwonym wozem, na 
ratunek życia i mienia. 

— Gdy tylko po-
jawiła się możliwość pr-
zystąpienia do kursów, 
nie czekałem ani chwili 
— opowiada. — Z cza-
sem doskonaliłem wie-
dzę i umiejętności pr-
zystępując do wielu 
dodatkowych szkoleń. 
Wszystko potoczyło się 
doskonale, nie tylko speł-
niłem swoje marzenie, 
ale udało mi się pójść 
jeszcze krok dalej. Dziś 
jestem prezesem najak-
tywniejszej jednostki 
ochotniczej w całym wo-
jewództwie łódzkim. 

To niepodważal-
ny fakt. O strażakach 
z Aleksandrowa Łódz-
kiego, w samych super-
latywach, wypowiadają 
się wysoko postawie-
ni strażacy zawodowi. 
Zarówno komendant 
powiatowy, jak i ko-
mendant wojewódz-
ki Państwowej Straży 
Pożarnej, przy każdej 
nadarzającej się okazji, 
również na naszych 
łamach, podkreślają 
jak ważnym ogniwem 
w zapewnieniu bez-
pieczeństwa na tere-
nie gminy i powiatu są 
strażacy OSP w Alek-
sandrowie Łódzkim. 
Każdego roku nasi 
druhowie wyjeżdżają 
do akcji kilkaset razy, 
nie ustępując w nic-
zym strażakom zawo-
dowym. To powód do 
dumy. Aleksandrowia-
nie mogą spać spokoj-
nie, wiedząc, że nad 
ich bezpieczeństwem 
czuwają profesjonaliści 
i pasjonaci. 

— Jestem rodowitym 
aleksandrowianinem, 
więc to dla mnie wiel-
ka radość i wyróżnienie 
— podkreśla Piotr Ma-
kowski. — Bycie straża-
kiem ochotnikiem, to 
nie tylko wyjazdy do 

pożarów, wypadków 
czy lokalnych zagrożeń. 
To także podejmowa-
nie wszelkich inicjatyw 
społecznych, które są 
skierowane dla miesz-
kańców. I to tak na-
prawdę nie tylko miasta 
i gminy Aleksandrów 
Łódzki, ale często też 

mieszkańców Łodzi 
i okolicznych miejs-
cowości, również spoza 
naszego powiatu.
Jak w domu

Straż to także czas mię-
dzy wyjazdami. Ochotni-
cy, w przeciwieństwie do 
strażaków zawodowych, 
nie są podzieleni na 
zmiany, które nieustan-
nie pełnią służbę w jed-
nostce, czekając na we-
zwanie. Nie oznacza to 
jednak, że druhowie nie 
spędzają w swojej straż-
nicy długich godzin każ-
dego dnia. 

— Tu zawsze jest coś 
do zrobienia — śmieje 
się nasz bohater. — Ni-
kogo nie trzeba zachęcać 
do pojawienia się w jed-
nostce. W chwilach wol-
nych od wyjazdów zaj-
mujemy się konserwacją 
wyposażenia, szkolenia-
mi, spędzaniem wspól-

nie czasu, pijąc kawę 
i prowadząc rozmowy. 
To jest nasz drugi dom. 
Jesteśmy jak rodzina.
Zapisane w pamięci

Strażacy idą tam, 
skąd inni uciekają. 
Niosąc pomoc ryzykują 
swoim zdrowiem i ży-
ciem. Są też świadkami 
ludzkich tragedii. Ich 
nie da się zapomnieć. 

— Jest kilka akc-
ji, które utkwiły mi 
w pamięci — przyznaje 
aleksandrowianin. — 
Możesz być wielkim 
twardzielem, ale nad 
tym, co zostaje w głowie 
i serduchu nie zapanu-
jesz. A zapisują się tam 
wszelkie akcje, w któ-
rych uczestniczą ludzie, 
gdzie pojawia się cierpie-
nie. Nie myśli się o tym 
na co dzień, ale zostaje 
to w pamięci. Zwłasz-
cza, gdy nie udało się 
uratować czyjegoś życia. 
Doskonale pamiętam też 
pożar Boruty w Zgier-
zu, bo nasza jednostka 
stacjonowała tam dwa 
tygodnie. Na zmianę 
pracowaliśmy tam prak-
tycznie codziennie. Ta 
akcja trwała najdłużej 
i była chyba najbardziej 

skomplikowana logis-
tycznie. 

W pamięci i „serdu-
chu” Piotra Makowskie-
go mocno zapisane jest 
również jego rodzinne 
miasto. Tu się wychował 
i zna każdy kąt. 

— W Aleksandrowie 
cenię sobie najbardziej 

specyficzny klimat, któ-
ry nie występuje nigdzie 
indziej. Zawsze wszę-
dzie jest blisko, wszystko 
jest pod ręką. Wszyscy 
też znamy się chociaż 
z widzenia, co buduje 
taką bardzo rodzinną 
atmosferę w tej naszej 
małej społeczności.

Jest jednak jedna 
rzecz, której w Alek-
sandrowie prezesowi 
lokalnej straży brakuje. 
Niestety tego pragnienia 
w możliwej do określe-
nia przyszłości nie uda 
się zorganizować.  

— Kocham mor-
ze — przyznaje. — Gdy 
tylko mam możliwość 
się wyciszyć i odciąć od 
przepracowanego świa-
ta, uciekam gdzieś na 
plażę. Jestem człowie-
kiem morskim, więc 
nie patrzę w stronę gór. 
Morze pozwala mi się 
wyciszyć i nabrać sił do 
kolejnych działań. 

A tych nie brakuje — 
ani w straży, ani w Alek-
sandrowie — będącym 
niewątpliwym rajem dla 
społeczników, takich jak 
Piotr Makowski. 

Jacek Czekalski
Foto: zbiory prywatne

prezentacje

Piotr Makowski: Niesienie pomocy mam zapisane w genach.

Straż to mój drugi dom
Bez pasji, bez chęci niesienia bezinteresownej 
pomocy i potrzeby nieustannego doskonalenia swoich 
umiejętności, nie da się być strażakiem. Piotr Makowski, 
prezes Ochotniczej Straży Pożarnej w Aleksandrowie 
Łódzkim wszelkie cechy niezbędne strażakowi otrzymał 
„w spadku”. Miłość do straży łączy z duszą społecznika 
i lokalnego patrioty. 
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Gminna akcja dofi -
nansowań prowadzo-
na jest od 2017 roku. 
Na ten cel z gminnej 
kasy przeznaczono już 
niemal 10 milionów 
złotych, dzięki czemu 
z terenu Aleksandrowa 
Łódzkiego zniknęło 
już grubo ponad 800 
pieców starego typu. 
Przyczyniło się to do po-
prawy jakości powietr-
za, mimo to przed nami 
wciąż jeszcze długa dro-
ga. I choć są tacy, którzy 
publicznie twierdzą, że 
rozwiążą problem smo-
gu w kilka lat, nie jest to 
ława walka. 

— Temat smogu 
jest tematem bardzo 
skomplikowanym — 
nie ukrywa Dominika 
Szutenbach, naczel-
nik Wydziału Ochro-
ny Środowiska. — Na 

poziom zanieczyszczeń 
wpływają nie tylko in-
dywidualne źródła ogr-
zewania. To jest również 
emisja liniowa z trans-
portu. Obserwujemy 
jednak, że likwidacja 
starych źródeł ciepła 
przyczynia się znacząco 
do obniżenia poziomu 
zanieczyszczenia. Dni 
z wysokimi przekrocze-
niami jest mniej niż 
w ubiegłych latach. My 
staramy się robić to, co 
najlepiej umiemy, czyli 
dofi nansować, wspoma-
gać, edukować. 

Edukacja to wie-
dza. Wiedza to dążenie 
do ekologicznych za-
chowań. Te przekładają 
się natomiast na czyst-
sze powietrze. A czyste 
powietrze to zdrowsi 
mieszkańcy. Nie dziw-
ne, że dla władz gminy 

ekologia, w tym walka 
ze smogiem, od lat jest 
jednym z priorytetów.

— Obok edukac-
ji, obok sportu mło-
dzieżowego to od wielu 
lat masz priorytet — pr-
zyznaje burmistrz Ja-
cek Lipiński. — Dbanie 
o czyste środowisko to 
coś, co później zostanie 
z nami na zawsze. Oc-
zywiście Aleksandrów 
Łódzki jest w awangar-
dzie tych samorządów, 
które wspierają, które 
są nastawione na ekolo-
gię. I tu akurat to zada-
nie jako wymiana źródeł 
ciepła na ekologiczne 
jest jednym ze sztanda-
rowych. Dlatego będzie 
to realizowane.

Nabór do kolejnej 
edycji dofi nansowań 
rozpocznie się 21 
marca i potrwa do 21 
maja. Co ważne, wnioski 
rozpatrywane są zgod-
nie z kolejnością wpływu 
do urzędu, warto więc 
postarać się o gminne 
pieniądze jak najwcześ-
niej. W zależności od 
wybranego źródła 

ciepła, na jakie wy-
mienimy kopciucha, 
możemy spodziewać 
się przelewu nawet 
na ponad 20 tysięcy 
złotych.

Nowością w tej edycji 
jest sposób przyjmowa-
nia wniosków. W związ-
ku z tym, że można je 
składać również przez 
ePUAP, istnieje moż-
liwość wystąpienia o do-
fi nasowanie już po pół-
nocy 21 marca. By nikt 
nie był poszkodowany, 

wnioski internetowe i te 
złożone w urzędzie będą 
przyjmowane naprze-
miennie. 

Wnioski, oprócz In-
ternetu, można składać 
także w biurze podawc-
zym Urzędu Miejskiego, 
lub wysłać do urzędu 
pocztą. 

Do dyspozycji miesz-
kańców jest 1 milion 
300 tysięcy złotych, 
z czego 600 tysięcy 
przeznaczono na rea-
lizację wniosków złożo-

nych w ubiegłym roku. 
To wnioski, które nie 
zostały rozpatrzone 
z uwagi na wyczerpa-
nie funduszy. Ci, którzy 
ubiegali się o takie dofi -
nansowanie, a nie pod-
pisali umowy z urzę-
dem, nie muszą składać 
kolejnego wniosku. Jeśli 
ubiegłoroczny zosta-
nie rozpatrzony pozy-
tywnie, zostaną o tym 
powiadomieni przed 
startem naboru.

Jacek Czekalski

Aleksandrów znów sypnie groszem do pieca!
Aleksandrowianie chcą oddychać 
czystym powietrzem. Dowodzi tego 
zainteresowanie, jakie od lat towarzyszy 
dofi nansowaniu do wymiany kopciuchów 
na inne, przyjazne środowisku źródła 
ciepła.

Podczas czwartkowej 
sesji Rady Miejskiej (29 
lutego) burmistrz Jacek 
Lipiński wręczył nagro-
dy za wybitne osiągnięcia 
sportowe. 

Drużyna MKS Aleksandrów 
w kategorii seniorskiej i mło-
dzieżowej podczas Halowych 
Mistrzostw Polski w lekkoat-
letyce zdobyła osiem medali, 
co jest największym sukcesem 
w historii klubu potwierdzają-
cym, że warto inwestować 
w naszą sportową młodzież!!! 

W kategorii seniorskiej 
Mateusz Rzeźniczak wrócił 
ze złotem na 400 m. Jakub 
Bracki zdobył brązowy medal 
w kategorii seniorskiej i srebr-
ny do lat 23 w trójskoku. Za 
medale mistrzostw Polski 
U18-U20 nagrody odebrali 
również: Patryk Banasiak (zło-
to w trójskoku), Michał Bocz-
kowski-Lesiak (złoto w skoku 
wzwyż), Dominik Zdrajkowski 
(srebro w skoku wzwyż), To-
masz Ośkiewicz (srebrno 
w pchnięciu kulą), Mikołaj 
Gajda (brąz w pchnięciu kulą). 

Nagrodzony został także 
Andrzej Sut, który podczas 
Mistrzostw Polski Masters 

wywalczył dwa złota: na 60 m 
przez płotki oraz w trójskoku 
oraz srebro w skoku o tyczce. 
Gratulacje dla ich trenerów: 
Pawła Zdrajkowskiego, Leszka 
Lipińskiego, Dominika Kopcia, 
Roberta Joachimiaka i Artura 
Beltera. 

Warto również zaznaczyć, 
że od lat Aleksandrów Łódzki 
ma najlepszych karateków na 
świecie. Za międzynarodowe 
sukcesy doceniliśmy Damiana 
Tomasika – potrójnego złotego 
medalistę i najlepszego zawod-
nika mistrzostw świata oraz 
złotego i brązowego medalistę 
mistrzostw Europy. 

Nagrodę odebrała także 
Kaja Krzesłowska, która w ka-
tegorii młodzieżowców zdo-
była dwa złote i jeden srebrny 
medal na mistrzostwach Eu-
ropy. Uhonorowaliśmy Jana 
Sadowskiego, podwójnego 
złotego i potrójnego srebrne-
go medalistę mistrzostw Eu-
ropy w kategorii juniorów. 
Kaja i Jan to członkowie pod-
stawowego składu kadry naro-
dowej oraz najlepsi zawodnicy 
karate w Polsce w swoich kate-
goriach wiekowych. Gratulacje 
dla ich trenerów. 

Najlepsi z najlepszych
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Dbamy o psy, koty, 
o ptaki a teraz też o owa-
dy. Sto budek zawiśnie 
za moment na terenie 
miasta i pełnić będzie 
rolę hoteliku dla trz-
mieli, pszczół murarek 
czy biedronek. Owadzie 
domki otrzymają też sz-
koły, wokół których jest 
coraz więcej kwietnych 
trawników. 

A obok budek dla 
owadów rosną już kro-
kusy, za moment będą 

kwitnąć tulipany i róże. 
Powoli do wiosny przy-
gotowują się też ptaki. 
I dla nich też będą nowe 
budki, które rozdane 
zostaną mieszkańcom. 
Przypominajmy, że 
otrzymają je za darmo 
mieszkańcy, którzy za-
chipowali już swojego 
zwierzaka. Informacji 
o dostępności budek 
szukajcie na facebooku, 
na profilu Aleksan-
drowa Łódzkiego. (kbs)

Komu budkę?

8 marca nauczyciele z Zespołu Szkół Specjal-
nych im. Stefana Kopcińskiego przygotowali nie-
spodziankę dla wszystkich mam. Panie tego dnia 
mogły skorzystać z profesjonalnej usługi fryzjer-
skiej. Czas w szkole umilała kawa i cisto przygo-
towane przez uczniów- kucharzy ze szkoły specjal-
nej. Przypomnijmy, że placówka prowadzi zajęcia 
z zawodów praktycznych. To właśnie fryzjer, ku-
charz czy pomoc hotelowa. Uczniowie z dużym za-
angażowaniem podchodzą do nauki zawodu. 

Miła niespodzianka

W piątek 8 marca, 
tradycyjnie już jedno 
z aleksandrowskich 
KGW przygotowało 
gminny dzień kobiet. 
Tym razem organizację 
tego wydarzenia wzięło 
na siebie najmłodsze 
Koło Gospodyń Wiej-

skich w Prawęcicach. 
W świetlicy OSP kilka-
dziesiąt przedstawicieli 
kół gospodyń wiejskich 
oraz władze gminy 
wspólnie świętowali ten 
wyjątkowy dzień. Nie 
zabrakło kwiatów, upo-
minków i życzeń. A jeśli, 

o tym mowa to burmistrz 
Jacek Lipiński wraz z sa-
morządowcami udali się 
na ulice Aleksandrowa, 
by złożyć życzenia alek-
sandrowiankom i wręc-
zyć im symbolicznego 
kwiatka.  Redakcja pr-
zyłącza się do życzeń 

i wszystkim Paniom 
życzymy spełniania pla-
nów tych zawodowych 
i prywatnych. Każde-
go dnia dużo uśmiechu 
i mniej powodów do 
narzekania na męską 
płeć. Kochajcie i bądźcie 
kochane przez cały rok!

Gminny Dzień Kobiet

Aleksandrów Łódzki otrzymał wyróżnienie za 
udział w projekcie Elektryczne Śmieci, dzięki które-
mu w mieście istnieją rozwiązania ułatwiające miesz-
kańcom bezpłatnie pozbyć się zużytego sprzętu elek-
trycznego i elektronicznego. Nagrodę odebrała Anna 
Kowalczyk kierownik referatu Gospodarki Odpadami. 

„Polska Stolica 
Recyklingu“ — finał
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Jako reprezentant śro-
dowiska rolniczego w Kra-
jowej Radzie Izb Rolniczych 
doskonale orientujesz się 
w obecnej sytuacji rolników. 
Choć wielu ludzi popiera 
ich protesty, nadal część 
społeczeństwa nie rozumie 
tych strajków, nie zna po-
stulatów. Możesz wytłumac-
zyć czego one dotyczą?

Sytuacja ekonomiczna gospo-
darstw rolnych jest tak ciężka, że 
zmusiła rolników do wyjścia na 
ulicę i walki o utrzymanie swoich 
rodzin. Złożyło się na nią wiele 
czynników, między innymi kry-
zys polityki rolnej Unii Europej-
skiej, jak i sytuacja wojenna za 
wschodnią granicą. Zapisy Zie-
lonego Ładu przyjmowane kilka 
lat temu nie były konsultowa-
ne ze środowiskiem rolniczym, 
a zasady te zostały wymyślone 
przez urzędników Komisji Euro-
pejskiej, którzy nie mają pojęcia 
o specyfice pracy na roli. Najgor-
sze w tym wszystkim jest to, że 
w tym czasie Komisarzem ds. rol-
nictwa był Polak — Janusz Woj-
ciechowski, który w wielu swoich 
wypowiedziach podkreślał, że 
unijna polityka Zielonego Ładu 
jest tak naprawdę polityką rolną 
Prawa i Sprawiedliwości, z którą 
formacja ta utożsamiała się i pro-

mowała ją. Zielony Ład był lo-
bbowany przez pseudoekologów 
i miał za zadanie ograniczać 
zanieczyszczenia środowiska 
spowodowane przez rolnictwo. 

Dlaczego ten Zielony Ład 
jest taki zły dla naszych rol-
ników?

Jedna z głównych jego zasad, 
przeciwko której protestują rol-
nicy, to obowiązek ugorowania 4 
proc. powierzchni gospodarstwa. 
W myśl tej zasady, rolnik, aby 
uzyskać dopłaty bezpośrednie 
musi każdego roku wyłączyć te 4 
proc. powierzchni pól z czynnej 
uprawy, co powoduje dla niego 
ogromne straty ekonomiczne. 
Dla gospodarstw, które prowa-
dzą produkcję zwierzęcą, istotny 
jest każdy kawałek pola, który 
stanowi bazę do produkcji pasz 
dla własnych zwierząt. Rolnikom 
w Unii nakazuje się zatem ogra-
niczyć produkcję rolną, podczas 

gdy, import zbóż ze wschodu jest 
nieograniczony. 

Zielony Ład zakłada także og-
raniczanie stosowania środków 
ochrony roślin w Unii Europej-
skiej, jednocześnie nakazując 
stosowanie tych coraz droższych, 
natomiast w Ukrainie te obos-
trzenia nie obowiązują i można 
tam stosować środki, które w UE 
są zakazane. 

Rozbudowa unijnej biuro-
kracji oraz narzucane wymo-
gi formalne powodują wzrost 
wszelkiego rodzaju dokumen-
tacji, którą każdy rolnik musi 
prowadzić w swoim gospodar-
stwie, aby uzyskać dopłaty bez-
pośrednie. 

To także ograniczenia 
w stosowaniu naturalnych 
nawozów organicznych czyli np. 
obowiązek przeorania obornika 
w ciągu 12 godz. od wywiezienia 
go w pole i obowiązek sprawoz-
dania w postaci zdjęć geotagowa-
nych od momentu rozpoczęcia 
prac do ich skończenia. 

Problemem są też narzucone 
terminy stosowania nawozów sz-
tucznych. Każdy rolnik wie najle-
piej, kiedy może wjechać w pole 
z nawozami, tak aby ich efek-
tywność była najwyższa, a straty 
powodowane ich wypłukiwaniem 
najniższe. Jest to bowiem zależ-

ne od szeregu czynników, które 
są zgoła różne w poszczególnych 
regionach. 

To przede wszystkim niskie 
ceny zbóż i problemy związa-
ne z możliwością ich sprzedaży, 
wynikające z niekontrolowanego 
importu do UE zbóż ukraińskich. 
Unia Europejska chcąc pomóc 
ukraińskim rolnikom, otwor-
zyła swoje granice na produkty 
rolne, jednocześnie nie przewi-
dując konsekwencji, jakie może 
wywołać ta sytuacja. W Polsce 
produkuje się rocznie około 30 
mln ton zbóż, natomiast w os-
tatnim okresie do naszego kraju 
wjechało, według różnych da-
nych, od 4,5 do 7 mln ton zboża. 
Spowodowało to zasypanie nim 
magazynów podmiotów pr-
zetwórczych, takich jak np. mły-
ny, zakłady olejarskie, podczas 
gdy polscy rolnicy w swoich silo-
sach i magazynach mają niespr-

zedane zboże z ubiegłorocznych 
żniw, a przed nami za kilka mie-
sięcy kolejne żniwa, co sprawia, 
że z niepokojem patrzymy w pr-
zyszłość. 

Rolnicy nie domagają się ko-
lejnych dopłat do produkcji, tyl-
ko chcą ustabilizowania rynków 
i powrotu realnych, zadowalają-
cych cen. 

To wyjaśnia skąd te pro-
testy. Ale oprócz rolnictwa 
zajmujesz się przede wszyst-
kim rybactwem. Wiem, że 
tutaj też potrzebne są zmia-
ny, bo zdaje się, że w działa-
niach Ministerstwa Rolnic-
twa byliście często pomijani. 
Mam rację? 

Generalnie coraz trudniej spr-
zedać żywą rybę i musimy szukać 
nowych pomysłów dystrybuc-
ji. Od lat środowisko rybackie 
postuluje o rekompensaty dla 
rybaków za szkody spowodowa-
ne przez zwierzęta rybożerne. 
Gdybyśmy nie pilnowali tych na-
szych obiektów chowu i hodowli 
ryb to straty spowodowane pr-
zez te gatunki dochodziłyby do 
100 proc obsady ryb. Tylko stały, 
intensywny nadzór na stawach 
pozwala ograniczyć te straty, ale 
w zależności od roku, nie rzad-
ko dochodzą one do średnio 50 
proc. obsady ryb. Na stawach 
ustawiamy armatki hukowe, 
które odstraszają te szkodniki 
(kormoran czarny, czapla siwa 
i biała, wydra oraz tracz nurogęś, 
która pojawiła się na naszym te-
renie w ostatnich latach, i stwar-
za bardzo duże straty w obsadzie 
narybku). Zakusy nowego wice-
ministra Klimatu i Środowiska 
Mikołaja Drożały oburzyła wielu 
rolników, rybaków, ale także śro-
dowisko myśliwych, ponieważ 
planowane jest wprowadzenie 
objęcia całorocznym okresem 
ochrony wszystkich gatunków 
ptaków oraz ograniczenia w po-
lowaniu na dziki, jeleniowate, 
pomimo wzrastających co roku 
szkód spowodowanych przez te 
gatunki. Należy tu zaznaczyć, iż 
za takie szkody rolnikom rekom-
pensaty wypłacają myśliwi z da-
nego Koła Łowieckiego.

Z uwagi na rozprzestrze-
nianie się bobrów, piżmaków 
problemem dla rybaków staje 
się utrzymanie stawów i budow-
li stawowych, zwłaszcza grobli, 
w odpowiednim stanie. Działal-
ność tych zwierząt powoduje 
ogromne niebezpieczeństwo 
związane z rozrywaniem grobli 
w obiektach stawowych. 

Brakuje także dofinansowania 
dla odmulania stawów oraz prac 
związanych z utrzymaniem bu-
dowli ziemnych. Wiele mówi się 
o retencjonowaniu wody w pr-
zyrodzie, a nie docenia się roli 
tych stawów w ekosystemie i za-
pobieganiu powodziom w okre-
sach zwiększonego wypływu wód 
powierzchniowych. W moim 
przypadku, gdyby nie zakup 

maszyn i urządzeń do wstępnej 
obróbki ryb, gdyby nie budowa 
smażalni to praktycznie byłby to 
nieopłacalny biznes. Sama pro-
dukcja i sprzedaż żywej ryby jest 
coraz mniej opłacalna. A produ-
kujemy kilkadziesiąt ton ryby 
handlowej i kilkanaście ton ma-
teriału zarybieniowego ryb słod-
kowodnych m.in. karpia, amura, 
szczupaka, sandacza, lina, kara-
sia, okonia.

Jednym z rozwiązań na 
naszym terenie była moż-
liwość pozyskania dofinan-
sowania z Rybackiej Lokal-
nej Grupy Działania „Z Ikrą” 
w której sprawujesz funkcję 
Wiceprezesa, jednak ich pr-
zyszłość stoi pod znakiem 
zapytania.

To prawda. Ministerstwo 
wciąż nie rozpisało konkursu 
na Lokalne Strategie Rozwoju 
dla grup rybackich. W naszym 
województwie jesteśmy jedyną 
taką śródlądową grupą rybacką 
i zrzeszamy aż 11 gmin. W la-
tach 2015-2023 przyznaliśmy 
dofinansowanie na realizację 
kilkudziesięciu projektów, nie 
tylko złożonych przez rybaków, 
ale także przez stowarzysze-
nia, gminy, czy przedsiębior-
ców min. na takie działania jak 
wspieranie działalności rybac-
kiej, różnicowanie działalności, 
organizację wydarzeń kultural-
nych, rozbudowę infrastruktu-
ry turystycznej i rekreacyjnej, 
itp. Co roku organizowaliśmy 
zawody rybackie dla dzieci 
i młodzieży ze szkółek węd-
karskich, które wyposażyliśmy 
w niezbędny sprzęt. Były także 
zajęcia i pokazy ornitologiczne 
oraz szereg działań, jak cho-
ciażby warsztaty kulinarne dla 
dzieci, młodzieży i dorosłych. 
Teraz los zwłaszcza tych rybac-
kich grup śródlądowych jest 
nieznany, bo mówi się, że mogą 
przetrwać tylko te nadmorskie, 
co byłoby ogromną stratą dla 
naszych mieszkańców.

Oprócz pracy w gospo-
darstwie sprawujesz wiele 
funkcji społecznych. An-
gażujesz się w wszelkie ro-
dzaju akcje organizowane 
przez urząd np. paczka dla 
seniora. Ważny jest dla Cie-
bie ten rodzaj działalności?

Swoją działalność społeczną 
zaczynałem w latach 90 w Związ-
ku Młodzieży Wiejskiej, po 
ukończeniu wieku statutowego 
przeszedłem do działań związa-
nych stricte z rolnictwem, będąc 
Prezesem Związku Zawodowego 
Młodych Rolników. Od ponad 
16 lat jestem członkiem Izb Rol-
niczych na szczeblu krajowym 
i wojewódzkim. Jest to samorząd 
rolniczy reprezentujący wszyst-
kich rolników, który jako jedyna 
z organizacji wybiera delegatów 
w wyborach powszechnych 
i bezpośrednich, daje to man-
dat do reprezentowania całego 
środowiska rolniczego. Oprócz 
tego na polu lokalnym jestem 
Prezesem Stowarzyszenia Nowe 
Szlaki, które powstało przy sz-
kole podstawowej w Bełdowie 
i od lat wspieramy jej działa-
nia w pozyskiwaniu różnych 
funduszy zarówno na projekty 
miękkie jak i infrastrukturalne. 
Przyznam szczerze, że od zawsze 
moim oczkiem w głowie była ta 
szkoła. Dzięki staraniom naszego 
stowarzyszenia powstał pomysł 
budowy przedszkola pasywne-
go, pobudowaliśmy dzieciakom 
przy szkole bezpieczny plac za-
baw oraz siłownię. Dzięki naszej 
skuteczności w pozyskiwaniu 
funduszy udało nam się sfinan-
sować pozalekcyjne zajęcia z ro-
botyki oraz zajęcia artystyczne 
dla uczniów. Powstała także 
hala sportowa. Jako Radnemu 
zależy mi na budowie ścieżek 
rowerowych w Bełdowie, które 
skomunikowałyby serce naszej 
gminy z pięknymi krajobrazami 
i terenami, które może zaofe-
rować Bełdów i okolice. Bełdów 
bowiem jest miejscowością, która 
przyciąga nowych mieszkańców, 
zarówno dzięki walorom przyrod-
niczym, ale również dzięki wie-
loletnim staraniom naszej lokal-
nej społeczności w rozbudowie 
infrastruktury, która przez os-
tatnie lata ułatwia życie miesz-
kańcom. Mamy Centrum Infor-
macji Turystycznej, nowoczesny 
ośrodek zdrowia, powstają nowe 
sklepy, punkty gastronomiczne. 
Rozbudowa ciągów komunika-
cyjnych jest priorytetem. I na tym 
chciałbym się skupić. 

Życzę powodzenia w rea-
lizacji. 

inwestycje

Drugie dno Zielonego Ładu
O sytuacji środowiska rolniczego i rybackiego z Adamem Michasiem, rolnikiem, rybakiem, 

delegatem Krajowej Izby Rolniczej rozmawia Ewelina Madejska.
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13 marca w hotelu Jan Sander w Rąbieniu 
odbyła się gala finałowa 11. Plebiscytu Spor-
towiec Roku Aleksandrowa Łódzkiego 2023. 
Damian Tomasik reprezentujący Sokół 
Aleksandrów otrzymał nagrodę sportowca 
za ostatni rok. Młodzieżowym Sportowcem 
wybrano Mikołaja Gajdę z MKS Aleksan-
drów. Trenerem Roku został Radosław Ol-
czyk z Sokoła. Drużyną Roku jest ubiegło-
roczny mistrz Polski Ekstraligi Rugby Budo 
2011 Aleksandrów Łódzki. Sportową Im-
prezą wybrano organizację meczu finałowe-
go o tytuł mistrza Polski pomiędzy Budo 
a Ogniwem Sopot oraz Bieg z okazji praw 
zwierząt. Klubem Fitness wybrano BLU Fit-
ness z Aleksandrowa. Nagroda Mecenasa 
Sportu trafiła do Dariusza Szulca — preze-
sa Sokoła Aleksandrów. Nagrodę Sportowe-
go Ambasadora Aleksandrowa Łódzkiego 
otrzymała Julita Piasecka, reprezentantka 
Polski w siatkówce. Wręczono 18 nagród 
specjalnych burmistrza. Na scenie wystąpiły 
aleksandrowskie mażoretki oraz Gabriela 
Berlińska z Młodzieżowego Domu Kultury  
w Aleksandrowie. 

Gośćmi specjalnymi gali byli: Adam Kaź-
mierczak — wiceprezes PZPN, Lech Leszc-
zyński — wiceprezes PZLA, Mirosław Bul-
zacki — jeden z „Orłów Górskiego”, były 
piłkarz reprezentacji, Marcin Robak — były 
reprezentant Polski oraz były król strzelców 
Ekstraklasy. 

Galę finałową można było obejrzeć „na 
żywo” w Telewizji Aleksandrów Łódzki. 

FOTO: MONIKA WAWRZYNIAK
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Przed nami kolejna 
część terenu, która czeka 
na odwodnienie i utwar-
dzenie. Do tego trwają 
już prace porządkowe, 
a za chwilę pojawią się 
nowe nasadzenia. Tar-
gowisko miejskie przy 

ul. 1 Maja wzbogaci się 
o kolejne kilkadziesiąt 
nowo wydzielonych sta-
nowisk przeznaczonych 
do handlu. 

— Pomysł na rewi-
talizację pojawił się 
już kilka lat temu. Do 

tej pory jednak nie był 
priorytetem, bowiem 
koszty przebudowy pr-
zekraczały możliwości 
finansowe spółki. Jed-
nym słowem zawsze 
były pilniejsze potr-
zeby, aż do teraz. To 
nie są już obietnice, 
inwestycja jest już w fa-
zie realizacji – mówi 
Mariusz Mirowski 
prezes Spółki Alek-
sandrowski Program 
Mieszkaniowy.

Koszt rewitalizac-
ji całego targowiska 

opiewa na kwotę, co 
najmniej 1,5 mln zł. 
Pierwszy etap mamy 
już za sobą. Utwardzo-
ne zostało ponad tysiąc 
metrów kwadratowych 
nawierzchni, na której 
wydzielonych zostało 
30 miejsc przezna-
czonych do handlu. 
Do tego utwardzono 
wjazd na targowisko 
od ulicy 1 Maja. To nie 
koniec. Stanął również 
kontener z sanitariata-
mi, który służy także, 

jako pomieszczenie 
socjalne. 

— Doskonale pa-
miętamy czasy, kiedy 
miejsce to tętniło ży-
ciem. Kupujących jak 
i sprzedających było 
znacznie więcej niż 
teraz. Mam jednak 
nadzieję, że po mo-
dernizacji zwiększy 
się atrakcyjność tego 
terenu, a może czas 
i pomyśleć nad za-
gospodarowaniem go 
w pozostałe dni – mówi 

Radosław Adamski 
z PGKiM. 

Handel na miejskim 
targowisku odbywa 
się raz w tygodniu, 
choć były zakusy, by 
udostępnić teren i dwa 
razy. Pomysł nie spot-
kał się jednak z popar-
ciem zarówno samych 
sprzedających jak i ku-
pujących. I tak od lat 
w każdy piątek spotka-
my tam kilkadziesiąt 
stoisk z lokalnymi pro-
duktami. (ak)

Dalsza przebudowa targowiska przed nami
Po pierwszym etapie modernizacji 
miejskiego targowiska, które zakończyło 
się jesienią ubiegłego roku, czas na 
kolejny. Projekt już jest- jak tylko uda się 
uzyskać pozwolenie na budowę ekipy ruszą 
do akcji. 

Utwardzone zostało ponad tysiąc metrów kwadratowych 
nawierzchni, na której wydzielonych zostało 30 miejsc przeznaczo-
nych do handlu. 

Koszt rewitalizacji całego targowiska opiewa na kwotę co najmniej 
1,5 mln zł. Pierwszy etap mamy już za sobą. 

Przedszkole to jeden z waż-
niejszych etapów w wychowaniu 
dziecka. Jak wskazują badania 
odpowiednio stymulowany mózg 
rozwija się najbardziej intensywnie 
do 5 roku życia. Trwa rekrutacja 
do przedszkoli. Rodzice, mogą 
złożyć wniosek o przyjęcie dziec-
ka do więcej niż jednej placówki.  
A dokładnie do trzech wybranych 
w kolejności od najbardziej pożą-
danej.  Wystarczy wejść na stronę 
https://aleksandrowlodzki.rekru-
tacje.edu.pl i zalogować się. - Bar-
dzo proszę o przygotowanie się 
do tej rekrutacji, aby sprawdzić 
ile jest miejsc wolnych w danej 
placówce. Bo jeśli przedszkole 
dysponuje 20 miejscami i jeśli 
Państwo złożycie do tego przedsz-
kola 100 kart, to 80 dzieci się nie 
dostanie.- mówi Hanna Beda, Na-
czelnik Wydziału Edukacji, Kultu-
ry i Sportu. Aby dziecko dostało się 
do wybranej placówki, rodzic musi 

spełnić pewne warunki. - Musicie 
Państwo być zameldowani na te-
renie gminy Aleksandrów Łódzki 
i odprowadzać tu podatki - do-
daje Hanna Beda. Pobyt jednego 
dziecka w przedszkolu to koszt 
dla samorządu około 19 tys. zł 
rocznie. Są to środki własne gmi-
ny. Dlatego też przedszkola są tyl-
ko dla dzieci naszych podatników. 
Wszystkie informacje o naborze 
znajdują się na stronie Urzędu 
Miejskiego. Rekrutacja trwa do 22 
marca do godziny 16.00. Jeszcze 
kilka lat temu władze gminy miały 
nie lada wyzwanie gdzie pomieścić 
małych aleksandrowian, którym 
przedszkole się po prostu należało. 
Wówczas brakowało nawet 150 
miejsc.

Od lat budujemy ten potencjał 
i to w sposób dosłowny, przez in-
frastrukturę, bo powstało nowe 
przedszkole w Bełdowie jak i po-
przez współpracę w partnerstwie 

publiczno-prywatnym otworzono 
zostało kilka placówek zarówno 
przedszkolnych jak i żłobkowych, 
gdzie rodzice nie ponoszą wcale 
większego kosztu , bo mają takie 
same obciążenia finansowa za 
miejsce dla  dziecka w przedszkolu 
również tym publiczno-prywat-
nym. To nam zabezpiecza w koń-
cu pełne zapotrzebowanie, bo to 
że rośnie nam ilość mieszkańców 
wiąże się oczywiście z tym, że trze-
ba znaleźć dla nich miejsca w żłob-
kach, przedszkolach i szkołach – 
zaznacza Iwona Dąbek, sekretarz 
Aleksandrowa Łódzkiego. 

W ciągu ostatnich lat, dzięki 
polityce gminy utworzono nowe 
placówki. Trzy publiczne przedsz-
kola nie wystarczyłyby dla naszych 
dzieci, a już nie mówiąc o tych 
napływowych rodzinach, których 
z roku na rok przybywa. Obecnie 
pod skrzydłami gminy funkcjo-
nuje 9 przedszkoli publicznych 
i 3 niepubliczne, a kolejne na 150 
miejsc jest w trakcie budowy i roz-
pocznie działalność z dniem 1 wr-
ześnia 2024 r. 

W tym roku placówki mogą pr-
zyjąć 470 nowych maluchów. 

- Będziemy mieli niewielki  
„zapas” bo w ciągu roku jeszcze 

nam się sprowadzają nowe ro-
dziny  i my później mamy prob-
lem z umieszczeniem dzieci 
napływowych. Natomiast teraz 
będziemy mieć taki margines. Ja 
mogę powiedzieć, że spokojnie 
podchodzę do naboru w bieżącym 
roku- mówi Hanna Beda 

 Warto również pamiętać, że 
obowiązkiem gminy jest zapewnić 
miejsca wszystkim 5 i 6 latkom 
oraz zagwarantować prawo rea-
lizacji obowiązku przedszkolnego 
dzieciom 3 i 4 letnim. Dla nich 
jednak zawsze brakowało miejsca. 
Już wiadomo, że dziś znajdzie się 
ono nawet dla 3 latków, a młodsze 

dzieci mogą liczyć na żłobki, w któ-
rych znajdzie się miejsce dla kilku-
dziesięciu bobasów. 

Żłobki, podobnie jak przedsz-
kola są również pod skrzydłami 
gminy. Połowę czesnego płaci 
aleksandrowski samorząd a dru-
gą połowę rodzic. Koszty, zatem 
nie są wcale takie duże jak cho-
ciażby w typowych prywatnych 
placówkach.  

Burmistrz Aleksandrowa Łódz-
kiego informuje, iż w rekrutacji 
do przedszkoli na rok szkolny 
2024/2025 dysponujemy na-
stępującą liczbą wolnych miejsc 
w placówkach:

Rekrutacja do przedszkoli
Rodzice, którzy chcą zapisać swoje dziecko do 
placówki przedszkolnej muszą się śpieszyć. Bowiem 
pozostał jeszcze tydzień, kiedy można w formie 
elektronicznej złożyć wniosek do wybranego 
przedszkola. 

Nazwa placówki Ilość wolnych 
miejsc 

Miejskie Przedszkole nr 1 38 
Miejskie Przedszkole nr 2 60 
Miejskie Przedszkole nr 3  480 

Oddział Przedszkolny w SP Ruda Bugaj 14 
Oddział Przedszkolny w SP Bełdów 34 
Oddział Przedszkolny w SP Rąbień 25 

Publiczne Przedszkole Ala 24 
Publiczne Przedszkole nr 5 32 

Publiczne Przedszkole nr 6 Kido 45+150 
Razem  470 
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W poniedziałek władze 
Aleksandrowa Łódzkie-
go wraz z włodarzami wsi 
spotkały się na uroczystych 
obchodach Dnia Sołtysa. 
Nie zabrakło życzeń oraz 
podziękowań za codzienną 
współpracę z samorządem 
aleksandrowskim. 

To dobra okazja by 
wspólnie porozmawiać 
o rozwoju sołectw. Na 
uroczystości gościła Jo-
lanta Pęgowska, prezes 
Lokalnej Grupy Działania 
„Prym”, która podzieliła 

się z gospodarzami wsi 
informacjami jak po-
zyskać dofinansowania 
zewnętrzne na rozwój 
sołectwa. Nie zabrakło 
upominków dla zaproszo-
nych gości przygotowa-
nych przez aleksan-
drowski samorząd. 

Przypomnijmy, że w os-
tatnich latach sołectwa 
na terenie gminy Alek-
sandrów Łódzki bardzo 
się rozwinęły. Powstały 
dwa Centra Informacji 
Turystycznej, które służą 

turystom i mieszkańcom. 
Dzięki dofinansowaniu 
z Rybackiej Lokalnej Grupy 
Działania „Z Ikrą”, któ-
rej członkiem jest gmina 
udało się wyremontować 
przychodnię w Bełdowie 
i postawić nowy budynek 
w Sobieniu. Budynek CIT 
w Bełdowie służy człon-
kom OSP. W Sobieniu 
prowadzony jest Klub Kul-
tury dla dzieci i młodzieży.

— Fajnie, że mamy 
nową siedzibę. Dzieci chęt-
nie uczęszczają na zajęcia 

powadzone w klubie. Tutaj 
mamy dużą powierzchnię 
do zajęć — mówi Anna 
Paczesna z klubu Kultury 
w Sobieniu. 

W Bełdowie otwarto 
pierwszy w historii zespół 
przedszkolno-żłobkowy. 
To jedna z niewielu ta-
kich placówek w kraju, 
a do tego nowoczesna 
i ekologiczna. Budynek 
został wykonany w tech-
nologii pasywnej. Na 
ukończeniu jest także sz-
koła podstawowa. Która 
już we wrześniu powita 
nowych uczniów. 

Szkoła w Rudzie bugaj 
także jest rozbudowana. 
To dobudowa kolejne-
go skrzydła z 1300 m kw. 
powierzchni. 

— Obecnie do szkoły 
uczęszcza 250 uczniów. 
Po otwarciu nowego skr-
zydła placówka pomieści 
500 — informuje Hanna 
Beda, naczelnik Wydziału 
Edukacji, Kultury i Sportu. 

Na terenach wiejskich 
przybywa miejsc do wspól-
nych spotkań. Sukcesyw-
nie stawiane są altanki dla 
mieszkańców oraz świetli-
ce sołeckie. 

W ostatnim czasie taką 
inwestycją pochwaliła się 
wieś Krzywiec. 

— To była wyczekiwana 
inwestycja, bo na terenie 
mieści się świetlica sołecka 
oraz plac zabaw dla dzieci. 
Altana to takie dopełnie-
nie tego miejsca — mówi 
Jacek Wiśniewski, sołtys 
Krzywca.

— Podobna altana stanęła 
na terenie Woli Grzym-
kowej. Jest duża i przestron-
na. W swojej konstrukcji po-
siada ściany, dzięki którym 
nawet w chłodniejsze dni, 
przebywanie w altanie jest 
komfortowe — opowiada 
Katarzyna Czechowicz, pre-
zes Stowarzyszenia Integrac-
ji 5 Wsi. 

Altanki posiadają też 
mieszkańcy Rudy Bugaj, 

Nowych Krasnodębów 
oraz Nowego Adamowa. 

— Nasza wieś w ostat-
nich latach przeszła dużą 
metamorfozę. Moderniza-
cja strażnicy OSP Adamów, 
położenie nawierzchni 
asfaltowej przy niej oraz 
altana dla mieszkańców to 
tylko niektóre z inwestyc-
ji jakie zostały wykonane 
w ostatnich latach w Ada-
mowie — mówi Anna Zych, 
sołtys Starego i Nowego 
Adamowa. 

Nową, piękną świet-
licą sołecką już niebawem 
będzie mogła pochwalić 
się społeczność z Brużycz-
ki Małej, bowiem i tu 
w niedługim czasie zosta-
nie otwarty nowy budynek, 
z którego będą korzystać 
mieszkańcy wsi. 

Wszystkim sołtysom 
w dniu ich święta życzymy 
wszystkiego najlepszego 
oraz dalszych sukcesów 
w działaniach na rzecz 
sołectwa. 

Dzień sołtysa
Dzień sołtysa obchodzony jest 11 marca po to by okazać 
szacunek sołtysom za ich pracę, która nie jest łatwym 
kawałkiem chleba, ale także by zwróć uwagę na rolę sołtysa 
w polskiej wsi. W gminie Aleksandrów Łódzki mamy 22 
sołectwa i 21 sołtysów. Dzięki ich zaangażowaniu wsie na terenie 
naszej gminy nieustannie rozwijają się, co wpływa na poprawę 
komfortu mieszkańców. W ostatnich latach liczba ludności na 
terenach wiejskich podwoiła się. 

Uroczyste obchody Dnia Sołtysa to dobra okazja, by wspólnie porozmawiać na temat rozwoju wsi. 

Budynek Centrum Informacji Turystycznej w Bełdowie służy rów-
nież członkom tamtejszej Ochotniczej Straży Pożarnej. 

W budynku Centrum Informacji Turystycznej w Sobieniu mieści się 
Klub Kultury dla dzieci i młodzieży. 
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aktualności

Blisko stu kandy-
datów z czterech ko-
mitetów powalczy 7 
kwietnia o 21 man-
datów Rady Miejskiej 
w Aleksandrowie 
Łódzkim. O mandat 
radnego powiatowe-
go powalczy 31 miesz-
kańców naszej gminy. 
Aleksandrowskich 
reprezentantów znaj-
dziemy również na 
listach wyborczych do 
Sejmiku Województwa 
Łódzkiego. W chwili 
gdy oddaliśmy do dru-
ku ten numer gazety do 
wyścigu o fotel burmis-
trza ustawiło się 2 kan-
dydatów.

Wybierając swoich 
przedstawicieli do Rady 
Miejskiej, do wyboru 
będziemy mieli przed-
stawicieli KKW Jacka 
Lipińskiego, KW Prawo 
i Sprawiedliwość, KWW 
Otwarty Aleksandrów oraz 
KW Stowarzyszenie „Bez-
partyjni Samorządowcy”. 
Najstarszy z kandydatów 
ma 80, najmłodszy 19 lat. 

Do Rady Powiatu Zgier-
skiego wybierać będziemy 
kandydatów w okręgu 4, 
obejmującego swoim za-
sięgiem całą gminę Alek-
sandrów Łódzki. Do zdo-
bycia jest tu 5 mandatów, 
o które zabiegają przed-
stawiciele Koalicyjnego 
Komitetu Wyborczego 
Koalicja obywatelska, 
Koalicyjnego Komitetu 
Wyborczego Trzecia Dro-
ga Polska 2050 Szymona 
Hołowni - Polskie Stron-
nictwo Ludowe, Komi-
tetu Wyborczego Prawo 
i Sprawiedliwość, Komi-
tetu Wyborczego Stowar-
zyszenia Bezpartyjni Sa-
morządowcy, Komitetu 
Wyborczego Wyborców 
Geotermia Konfederacja 
Ziemi Zgierskiej. 

Ostatnim szczeblem 
samorządu, do którego 
wybierać będziemy swoich 
przedstawicieli, jest Sej-
mik Województwa Łódz-
kiego. Aleksandrowianie 
głosować będą na kandy-
datów z okręgu 2, obej-
mującego powiat zgierski, 

kutnowski, łęczycki i wie-
luński. Odnajdziemy wśród 
nich kilku reprezentantów 
naszej gminy: Małgorzatę 
Grabarczyk (KKW Koa-
licja Obywatelska), Marię 
Kaczorowską (KKW Tr-
zecia Droga Polska 2050 
Szymona Hołowni - Pol-
skie Stronnictwo Ludowe), 
Grzegorza Schreibera 
(KW Prawo i Sprawied-
liwość), Magdalenę Klim-
kiewicz-Borkowską (KWS 
Bezpartyjni Samorządow-
cy), Józefa Struszczyka 
(KWW Konfederacja i Bez-
partyjni Samorządowcy). 

Na cztery godziny przed 
upływem czasu zgłaszania 
kandydatów na burmis-
trza Aleksandrowa Łódz-
kiego  (czwartek, godz. 
12), zarejestrowano dwóch 
kandydatów: to obecny 
włodarz Aleksandrowa, 
Jacek Lipiński (KWW Jac-
ka Lipińskiego) oraz Bar-
tosz Zalega (KWW Otwar-
ty Aleksandrów). Czy do 
wyścigu stanie ktoś jesz-
cze? Wydaje się to mało 
prawdopodobne. (JC) 

Wybory 2024

Do startu, gotowi… Start!

BEZPŁATNE ZACZIPOWANIE I REJESTRACJA DO BAZY WWW.CBDZOE.PL
BEZPŁATNA REJESTRACJA ZACZIPOWANEGO WCZEŚNIEJ ZWIERZĘCIA
BEZPŁATNE SZCZEPIENIE PRZECIWKO WŚCIEKLIŹNIE
BEZPŁATNA STERYLIZACJA/KASTRACJA - dołącz pierwszą stronę PIT lub złóż oświadczenie
BEZPŁATNA ZMIANA W DANYCH CZIP/ZMIANA WŁAŚCICIELA
WYREJESTROWANIE ZWIERZĘCIA - ZGŁOSZENIE ZGONU

PZB 6140 ...............

DATA WYPEŁNIENIA ...........................

URZĄD MIEJSKI W ALEKSANDROWIE ŁÓDZKIM
BIURO PEŁNOMOCNIKA DS. ZWIERZĄT
PLAC KOŚCIUSZKI 2, ALEKSANDRÓW ŁÓDZKI
(42) 270-03-21

GABINET WETERYNARYJNY ARTURA KOTARBY
UL. BRATOSZEWSKIEGO 21, 95-070 ALEKSANDRÓW ŁÓDZKI, TEL. (42) 712-22-57

WNIOSEK O REALIZACJĘ USŁUGI WETERYNARYJNEJ
(proszę zaznaczyć czego dotyczy wniosek - można wybrać więcej pozycji)

Wyłącznie w przypadku składania wniosku o kastrację/sterylizację do wniosku należy dołączyć kopię pierwszej
strony PIT za rok poprzedzający złożenie wniosku lub oświadczenie, że odprowadza się 
podatki na terenie Gminy Aleksandrów Łódzki.

DANE WNIOSKODAWCY
PROSZĘ WYPEŁNIĆ CZYTELNIE, DRUKOWANYMI LITERAMI.

IMIĘ I NAZWISKO
..................................................................

ADRES ZAMIESZKANIA

..................................................................

95-070....................................................

TELEFON
..................................................................

E-MAIL .........................@........................

CZIP
..................................................................

GATUNEK:     PIES          KOT      KOT WOLN.

RASA:     MIESZANA                 RASOWE

PODAJ RASĘ .............................................
IMIĘ .............................................

PRZYBLIŻONY MIESIĄC I ROK URODZENIA
..................................................................

PŁEĆ:     SAMIEC                 SAMICA

KOLOR SIERŚCI .......................................

OŚWIADCZENIA: Oświadczam, że zapoznałem się z informacją dotyczącą przetwarzania danych osobowych oraz wyrażam
zgodę na przetwarzanie moich danych osobowych zawartych w oświadczeniu dla potrzeb wynikających z realizacji “Programu
opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobieganiu bezdomności zwierząt na terenie Gminy Aleksandrów Łódzki.
Potwierdzam, że wyrażam zgodę na zabieg. Oświadczam, że jestem właścicielem zwierzęcia. Oświadczam, że zwierzę nie jest 
leczone na choroby przewlekłe, które uniemożliwiają wykonanie zabiegów lub szczepienia. W przypadku sterylizacji/kastracji 
zgadzam się na znieczulenie ogólne zwierzęcia i jestem świadomy ryzyka związanego z tym zabiegiem.

Potwierdzam wykonanie usługi
(data i podpis lek. weterynarii)

.....................................

Potwierdzam, że zapoznałem się z oświadczeniami
oraz realizację usługi
.....................................

Gabinet Weterynaryjny Artura Kotarby
ul. Bratoszewskiego 21, Aleksandrów Łódzki
TEL. (42) 712-22-57
pn-pt 10.00-18.00, sb 10.00-14.00

GABINET REALIZUJĄCY

ALEKSANDRÓW ŁÓDZKI - GMINA PRZYJAZNA ZWIERZĘTOM
Zapraszam do skorzystania z akcji:

1) Bezpłatnego i OBOWIĄZKOWEGO czipowania psów i rejestracji ich w bazie
2) Bezpłatnego czipowania i rejestracji kotów
3) Sterylizacji i kastracji psów i kotów właścicielskich oraz kotów wolnożyjących
4) Bezpłatnych szczepień przeciwko wściekliźnie dla psów i kotów
5) Okna życia dla szczeniąt
6) Programu adopcji na jesień życia

JACEK LIPIŃSKI
BURMISTRZ ALEKSANDROWA ŁÓDZKIEGO

Na terenie Gminy Aleksandrów Łódzki zgodnie z przyjętą jednogłośnie
uchwałą RM obowiązuje NAKAZ CZIPOWANIA PSÓW - w ciągu 14 dni od daty 
nabycia zwierzęcia lub do ukończenia przez szczeniaka trzeciego miesiąca życia.

Czipowanie jest  bezpłatne, czipy rejestrowane są w bazie
www.cbdzoe.pl przez Gminę. Zaczipowane zwierzę nie podlega
podatkom i opłatom.

Sam zabieg zaczipowania trwa kilka sekund, jest bezbolesny dla zwierzaka.
Nie trzeba się wcześniej umawiać, wystarczy przyjść ze zwierzakiem do gabinetu.

STERYLIZACJA I KASTRACJA JEST NAJSKUTECZNIEJSZĄ FORMĄ ZAPOBIEGANIA NIEKONTROLOWANEMU ROZMNAŻANIU
ZWIERZĄT.

MAŁGORZATA GRABARCZYK, PRZEWODNICZĄCA RADY MIEJSKIEJ, WŁAŚCICIELKA
DWÓCH ADOPTOWANYCH PSÓW

Sterylizacja i kastracja to jedna z form zapobiegania bezdomności, ale też chronienia zwierząt przed nowotworami. Na terenie
Gminy Aleksandrów Łódzki zabieg jest bezpłatny i wykonywany w Gabinecie Weterynaryjnym Artura Kotarby. W dniu
przeprowadzania zabiegu zwierzę musi być na czczo ( ostatni posiłek - 12 godzin przed zabiegiem). W przypadku starszych zwierząt
weterynarz może zlecić wykonanie odpłatnych badań przed zabiegiem. 

Wniosek należy złożyć w gabinecie weterynaryjnym i umówić zabieg. Do wniosku należy dołączyć
pierwszą stronę PIT za poprzedni rok lub oświadczenie, że odprowadza się podatki w gminie

CZIP CHRONI NAS PRZED ZAGUBIENIEM NASZEGO PRZYJACIELA, POSZUKIWANIAMI I KOSZTAMI Z TYM ZWIĄZANYMI,
A TAKŻE PRZED STRESEM  NASZYM JAK I ZWIERZAKA. POZWALA TEŻ USTALIĆ NIEODPOWIEDZIALNEGO WŁAŚCICIELA,
KTÓRY POZBYWA SIĘ NP. PSA CHOREGO BĄDŹ STARSZEGO.

KATARZYNA PASTUSIAK, RADNA RM, WOLONTARIUSZKA W SCHRONISKU PSIAKOWO

W związku z licznymi przypadkami porzucania własnych zwierząt i brakiem możliwości ustalenia z jakiej gminy pochodzi zwierzę Urząd Miejski nie przyjmuje zwierząt
wyłapanych oraz przywiezionych przez osoby prywatne.  Samodzielne złapanie, trzymanie zwierzęcia na terenie posesji lub zawiezienie go do schroniska lub do Urzędu
Miejskiego przez mieszkańca lub jakikolwiek inny podmiot  skutkuje przejęciem przez niego całkowitej odpowiedzialności za zwierzę, w tym odpowiedzialności finansowej.
Urząd Miejski nie uznaje takich zwierząt jako bezdomne.

Czytnik mikroczip w Aleksandrowie Łódzkim posiada Gabinet Weterynaryjny Artura Kotarby, Komisariat Policji w Aleksandrowie Łódzkim, Urząd Miejski.

Zgłoszenia dotyczące bezdomnych zwierząt,
zaginięć zwierząt przyjmowane są w godzinach pracy
Urzędu Miejskiego w Aleksandrowie Łódzkim:

     a) elektronicznie poprzez formularz na stronie
          www.sos-zwierz.pl
      b) pod numerem telefonu:  (42)270-03-21

Zgłoszenia zwierząt powypadkowych po godzinach
pracy UM: 601-303-395

INFORMACJA 
o przyznanych w 2024 r. stypendiach i nagrodach sportowych

Na podstawie Regulaminu określającego szczegółowe zasady, tryb 
przyznawania i pozbawiania oraz rodzaje i wysokości stypendiów 

sportowych oraz nagród sportowych i wyróżnień dla zawodników i trenerów, 
stanowiącego załącznik do Uchwały nr XLIX/456/17 Rady Miejskiej 

w Aleksandrowie Łódzkim z dnia 28 grudnia 2017 r.  

Burmistrz Aleksandrowa Łódzkiego przyznał stypendia i nagrody sportowe 
dla zawodników i trenerów za wysokie wyniki sportowe w 2023 r.:

- stypendia sportowe dla 68 zawodników na łączną kwotę 26.900,00 zł/m-c. 
- nagrody dla 24 zawodników na łączną kwotę 11.000,00 zł,
- nagrody dla 14 trenerów na łączną kwotę 48.000,00 zł,
Stypendia oraz nagrody otrzymali zawodnicy i trenerzy: Międzyszkolnego 

Klubu Sportowego „Aleksandrów”, Towarzystwa Sportowego „Sokół”, Łódz-
kiego Klubu Wysokogórskiego, Polskiej Organizacji Sportowej, Klubu Spor-
towego „Zew Krwi” oraz Uczniowskiego Klubu Sportowego „Kendo-Łódź”.

Zapraszamy mieszkańców Aleksandrowa Ł. 
na dwa darmowe badania profi laktyczne 23 marca 

w godzinach 9:00-13:00 do 
Centrum Medycznego Bimed, które znajduje się 

przy ul. Zachodniej 12A w Łodzi. 
Zapraszamy na badanie densytometryczne (badanie gęstości 

kości, jako profi laktyka osteoporozy dla mieszkańców powyżej 50. 
roku życia) oraz komputerowe badanie wad stóp u dzieci (jako 

profi laktyka wad postawy), skierowane do dzieci od 7 roku życia. 
Badania przy współpracy Centrum Medycznego Bimed z Da-

mianem Tomasikiem — pomysłodawcą społecznego programu 
„Aktywnie, zdrowo i bezpiecznie” skierowanego do różnych grup 
wiekowych, którego celem jest upowszechnienie tych niezwykle 

istotnych aspektów naszego życia. 
Zapisy (trzeba podać imię, nazwisko i nr tel.) do 20 marca ma-

ilowo: tomasik_damian@wp.pl lub na Facebooku, Instagramie, 
bezpośrednio u Damiana Tomasika. 
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rozkład jazdy

W Aleksandrowskim 
Centrum Kultury 1 mar-
ca młodzież ze Szkoły 
Mistrzostwa Sportowego 
Liceum Ogólnokształcą-
cego im. Mikołaja Koper-
nika w Aleksandrowie 
Łódzkim wzięła udział 
w prelekcji poświęconej 
wystawie „Lwów na sta-
rej fotografi i” stworzonej 
z bogatej kolekcji zdjęć 
pochodzących ze zbiorów 
Joanny Dobosz-Dob-
rowolskiej i Adama Do-
bosza. To właśnie Adam 
Dobosz i Burmistrz Ja-
cek Lipiński opowiedzieli 
uczniom o mieście, które 
od dawna zachwycało 
swoją kulturą oraz archi-
tekturą.

Wystawa „Lwów na starej fotografi i”

1 marca uczniowie 
Szkoły Sportowej nr 
3 w Aleksandrowie 
Łódzkim na scenie 
Młodzieżowego Domu 
Kultury w sposób 
niezwykły obchodzili 
przypadające tego dnia 
święto Frankofonii. 
Występowali uczniowie, 

ale także zaproszona pr-
zez Inkę Serdakowską 
— nauczycielkę fran-
cuskiego z SP 3, Kasia 
Sokołowska pieśniarka, 
która wraz z zespołem 
dzięki pięknym, fran-
cuskim melodiom pr-
zeniosła publiczność na 
paryskie przedmieścia.

Piosenka francuska 
w MDK

— Staramy się wspie-
rać szkołę poprzez or-
ganizowanie różnych 
inicjatyw. Stara świetlica 
potrzebowała odświeże-
nia. Do akcji przyłączyły 
się nasze dzieci, które od-
restaurowały stare szafki. 
W planach mamy jeszcze 
remont kolejnej świetlicy 
oraz edu-altanę — mówi 
Karolina Jabłońska je-
sień Wiceprzewodniczą-
ca Rady Rodziców.

Pod wrażeniem 
działalności rodziców 
z jedynki jest pani dyrek-
tor. Podobnie jak Naczel-
nik Wydziału Edukacji 
Kultury i Sportu.

— Życzyłabym sobie, 
żeby tak działały inne 
rady rodziców, że oni pr-
zekażą trochę środków 
my ich dołożymy i razem 
zrealizujemy dany pro-
jekt — podkreśla Han-
na Beda. A tych wspól-

nych inwestycji było już 
całkiem sporo, jak cho-
ciażby remont parkingu 
przed szkołą, oznakowa-
nie przejść dla pieszych, 
montaż świateł, zakup 
szafek czy utworzenie 
miejsc relaksu dla dzie-
ci. Nic więc dziwnego, że 
pod wrażeniem przed-
siębiorczości rodziców 
z aleksandrowskiej je-
dynki są również władze 
miasta.

— Taka rada ro-
dziców to jest diament. 
Zastanawiam się, czy 
nie powinniśmy obda-
rować ich jakimś me-
dalem za działania na 
rzecz tej społeczności 
szkolnej. To już kolejna 
inicjatywa którą szkoła 

a przede wszystkim 
rada rodziców realizu-
je także ja jestem tym 
głęboko poruszony — 

dodaje Jacek Lipiński 
Burmistrz Aleksan-
drowa Łódzkiego. 

Jedno jest pewne, ro-

dzice aleksandrowskiej 
jedynki zaskoczą nas 
swoimi pomysłami jesz-
cze nie raz. 

Rada Rodziców SP1 na medal
Szkoła Podstawowa nr 1 w Aleksandrowie 
Łódzkim zyskała wyremontowaną świetlicę 
szkolną dla uczniów. Za odnowionym 
wnętrzem stoi rada rodziców, która nie 
tylko wyłożyła na ten cel pieniądze, ale 
wsparła pracowników szkoły w trakcie 
remontu.

Jak sprawić kobie-
cie przyjemność w dniu 
jej święta.? Zaprosić 
na profesjonalną sesję 
zdjęciową. W Aleksan-
drowie modelkami były 
seniorki z Domu Dzien-
nego Pobytu Wrzos, 
które w scenerii z lat 30-
tych pozowały do zdjęć. 
Nad profesjonalną ses-
ję czuwała Anna Nelita 
i fotografki ze Studia 
Agrafki. Dla wszystkich 
były to niezapomniane 
chwile, które uwiecznio-
ne na fotografi i ozdobią 
wspomnienia i ścianę 
w domu każdej z mode-
lek.  (kbs)

J a k  z a  d a w n y c h  l a t
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rozmaitości

OGŁOSZENIE

o przystąpieniu do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
Gminy Aleksandrów Łódzki dla fragmentu obrębu wiejskiego Ciężków przy granicy z obrębem wiejskim 

Bełdów.

Na podstawie art. 17 pkt 1 ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym, (T.j. Dz. U. z 2023 r. 
poz. 977; zm.: Dz. U. z 2023 r. poz. 1506, poz. 1597, poz. 1688, poz. 1890, poz. 2029 i poz. 2739.) oraz art. 39 ust. 1, pkt 1 ustawy 
z dnia 3 października 2008 r. o udostępnianiu informacji o środowisku i jego ochronie, udziale społeczeństwa w ochronie środo-
wiska oraz o ocenach oddziaływania na środowisko (T.j. Dz. U. z 2023 r. poz. 1094; zm.: Dz. U. z 2023 r. poz. 1113, poz. 1501, poz. 
1506, poz. 1688, poz. 1719, poz. 1890, poz. 1906 i poz. 2029.), zawiadamiam o podjęciu w dniu 29 lutego 2024r., przez Radę Miej-
ską w Aleksandrowie Łódzkim uchwały nr LXXXII/590/24 w sprawie: przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Gminy Aleksandrów Łódzki dla fragmentu obrębu wiejskiego Ciężków przy granicy z obrębem 
wiejskim Bełdów.
Projekt miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego sporządzany jest wraz z prognozą oddziaływania na środowisko.
Wnioski do wyżej wymienionego planu miejscowego oraz do jego prognozy oddziaływania na środowisko mogą być składane na 
piśmie utrwalonym w postaci papierowej lub elektronicznej, w tym za pomocą środków komunikacji elektronicznej, w szczególno-
ści poczty elektronicznej, na formularzu w postaci papierowej lub 
w formie dokumentu elektronicznego do Burmistrza Aleksandrowa Łódzkiego, na adres: 95-070 Aleksandrów Łódzki, Plac Tade-
usza Kościuszki 2, na adres e-mail: gmina@aleksandrow-lodzki.pl lub skrzynkę ePUAP: /fujh4p096l/skrytka, w terminie do dnia 
16 kwietnia 2024 roku.
Składający wniosek podaje swoje imię i nazwisko albo nazwę oraz adres zamieszkania albo siedziby oraz adres poczty elektronicz-
nej, o ile taki posiada, a także wskazuje, czy jest właścicielem lub użytkownikiem wieczystym nieruchomości objętej wnioskiem, 
oraz może podać dodatkowe dane do kontaktu takie jak adres do korespondencji lub numer telefonu. 

Zgodnie z art. 13 ust. 1 i 2 ogólnego rozporządzenia Parlamentu Europejskiego i Rady (UE) 2016/679 z dnia 27 kwietnia 2016 r. 
w sprawie ochrony osób fi zycznych w związku z przetwarzaniem danych osobowych i w sprawie swobodnego przepływu takich 
danych oraz uchylenia dyrektywy 95/46/WE (dalej zwanym Rozporządzeniem) informujemy, że:
1. Administratorem Pana/Pani danych osobowych przekazanych na potrzeby realizacji zadań związanych z procedurą planistyczną 
jest Burmistrz Aleksandrowa Łódzkiego, zwany dalej Administratorem. Można skontaktować się z Administratorem pisząc na 
adres: 95-070 Aleksandrów Łódzki, Plac Tadeusza Kościuszki 2.
2. W sprawach dotyczących sposobu i zakresu przetwarzania Pani/Pana danych można skontaktować się również z powołanym 
przez Administratora inspektorem ochrony danych – Dorotą Różycką - wysyłając e-mail na adres: iod@aleksandrow-lodzki.pl 
bądź listownie na adres: siedziby Administratora z dopiskiem „Inspektor Ochrony Danych” lub telefonicznie (42) 270 03 14.
3. Pani/Pana dane osobowe będą przetwarzane w celu sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
i związaną z tym procedurą planistyczną określoną w ustawie z dnia 27 marca 2003 roku o zagospodarowaniu i planowaniu prze-
strzennym.
4. W związku z przetwarzaniem danych w celu wskazanym powyżej, Pani/Pana dane osobowe mogą być udostępnione   podmiotom 
upoważnionym do odbioru Pani/Pana danych na podstawie  przepisów prawa, podmiotom, które przetwarzają dane osobowe 
w imieniu Administratora, na podstawie zawartej umowy powierzenia przetwarzania danych osobowych (tzw. podmioty prze-
twarzające).
5. Pani/Pana dane będą przechowywane w czasie określonym przepisami prawa, zgodnie z instrukcją kancelaryjną.
6. Podanie przez Panią/Pana danych osobowych wynika z wymogów ustawowych i jest obowiązkowe. Konsekwencją niepodania 
danych będzie brak możliwości realizacji czynności urzędowych.
7. Ma Pan/Pani prawo żądać od Administratora dostępu do treści swoich danych, ich sprostowania, ograniczenia przetwarzania 
danych oraz wniesienia skargi do Prezesa Urzędu Ochrony Danych Osobowych, jeżeli uzna Pani/Pan, że przetwarzanie danych 
narusza przepisy o ochronie danych osobowych.
8.  W przypadku żądania informacji o źródle danych (art. 15 ust. 1 lit g RODO) prawo to podlega ograniczeniu, jeżeli wpływa na 
ochronę praw i wolności osoby, od której dane pozyskano – art. 8a ust. 1 ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym.
9. W oparciu o Pani/Pana dane osobowe Administrator nie będzie podejmował wobec Pani/Pana zautomatyzowanych decyzji, 
w tym decyzji będących wynikiem profi lowania.

Dzień Zdrowia 
i Urody to nie tylko 
spotkanie z cie-
kawymi osobami, 
różnorodne stoiska, 
porady i konsultac-
je, ale także prak-
tyczne ćwiczenia 
z dbania o swoje 
zdrowie i urodę. 
Odbywające się 
tego dnia warsztaty, 
niezmiennie cieszą 
się bardzo dużym 
zainteresowaniem, 
dlatego w tym roku 
przygotowaliśmy 
dla uczestników im-
prezy aż sześć róż-
nych warsztatów. 

Warsztaty „Domowe 
kiszonki”, godz. 11
Przychodząc na war-
sztaty z domowych 

kiszonek, uzyskacie 
podstawową wiedzę na 
temat tego, jak i z cze-
go można je przygo-
tować oraz wykonacie 
własnoręcznie zestaw 
min. dwóch kiszonek. 
Gruntowne podstawy, 
zdobyte podczas warsz-

tatów, pozwolą na włas-
ne eksperymenty, które 
zaowocują urozmaice-
niem domowego menu, 
a przede wszystkim 
wprowadzeniem do nie-
go pysznych i zdrowych 
przetworów. 

Warsztaty „Wielka-
nocny koszyczek”, 
godz. 11
Pracownia „Zielona” 
poprowadzi warsztaty 
z ozdabiania wielkanoc-
nego koszyczka. Ws-
zystkie materiały będą 
zapewnione. Wystarczą 
dobre chęci i punktual-
ne przybycie. 

Warsztaty „Wiel-
kanocny wianek 
na stół (lub do 
powieszenia)”, 
godz. 13
Pięknie ozdobiony stół 
wielkanocny? Z nami 
to możliwe! Dlatego 
Pracownia „Zielona” 
przygotowała dla Was 
jeszcze jedne warsztaty 
fl orystyczne. Włas-
noręcznie przygotujecie 
wianki z elementami 
wielkanocnymi, które 
na pewno zrobią wraże-
nie przy rodzinnym 
stole. Wszystkie mate-
riały zapewniamy. 

Warsztaty „Stawia-
nie baniek”, godz. 13
Stawianie baniek 
jeszcze do niedawna 
było popularne, później 
ta tradycyjna metoda 
wspomagająca leczenie 
przeziębień czy zapale-
nia płuc nieco zanikła. 
Dziś odradza się 

ponownie jako element 
medycyny alternatyw-
nej. „Bańki” nieustająco 
są stosowane w me-
dycynie chińskiej. Na 
warsztatach uczestnicy 
dowiedzą się, kiedy je 
stosować i jak zrobić 
to bezpiecznie. Można 
przynieść własne bańki. 

Warsztaty „Kon-
chowanie uszu”, 
godz. 15.15
Konchowanie to bardzo 
stara i dość prosta 
metoda stosowana 
w celach zarówno 
leczniczych, relaksa-
cyjnych i tonizujących 
organizm. Konchowa-
nie m.in. redukuje 
stres i napięcia ciała, 
stymuluje leczenie 
infekcji ucha, ogrzanie 
i ukrwienie wewnętrz-
nych części narządu 
słuchu, reguluje ciśnie-
nie w zatokach, pomaga 
w usuwaniu woskowi-

ny, wyostrzeniu słu-
chu, redukcji szumów 
usznych i narastaniu 
migreny, wyrównaniu 
ciśnienia w naturalnych 
komorach powietrznych 
głowy. 
Konchowanie nie jest 
zabiegiem medycznym 
i nie zastępuje go! 

Warsztaty „Wiosen-
na pielęgnacja i pod-
stawy makijażu”, 
godz. 11 i 13 (dwie 
tury)
Specjalistki i konsul-

tantki marki „Mary 
Kay” przygotowały 
fantastyczne warsztaty, 
podczas których uczest-
niczki zapoznają się 
z podstawami pielęgna-
cji skóry twarzy, będą 
mogły wykonać sobie 
zabieg na dłonie — 
Satin Hands. Dowiedzą 
się też, jakie kosmetyki 
sprawdzą się najlepiej 
dla ich skóry (dobór 

codziennej pielęgnacji 
skóry, praktyczna nau-
ka technik pielęgnacji), 
nauczą się dobierać od-
powiedni rodzaj i kolor 
podkładu i pudru, poz-
nają podstawy kontu-
rowania twarzy, zadbają 
też o usta (zabieg na 
usta — Satin Lips 
i makijaż ust). Każda 
uczestniczka otrzyma 
w prezencie zaproszenie 
na indywidualne warsz-
taty kosmetyczne. 

Warsztaty odbędą się 
24 marca w Sportowej 
Szkole Podstawowej nr 
3 przy ulicy Bankowej. 
Obowiązują zapisy 
(osobiście — w Wydzia-
le promocji i Wspó-
łpracy z Zagranicą, pl. 
Kościuszki 4, pok. 4) 
i „wpisowe” w wysokoś-
ci 10 zł, jako darowizna 
na cel charytatywny — 
na leczenie Julity. 
Więcej o Dniu... na 
stronie 16. 

Dzień Zdrowia i Urody im. Ilony Rafalskiej

• Oprawa muzyczna, bale i imprezy oko-
licznościowe. Tel. 604 534 243. 

• Zatrudnię dziewiarza na MATECKI maszyny 
rajstopowe. Tel. 605 367 810. 

• Korepetycje z języka polskiego — fi lolog polski 
(rok uzyskania dyplomu 1980), egzaminator 
w systemie edukacji domowej oferuje korepe-
tycje online i osobiste. Tel. 505 81 90 01. 

• Do sprzedania działka o wymiarach 1440 
mkw w miejscowości Rąbień AB przy ul. 
Jasnej przy posesji nr 32. W ulicy wszystkie 
media (prąd, woda, gaz, Toya). Cena 450 tys. 
Okazja! Tel. 888 258 543. 

• Poszukuję garażu do wynajęcia w okolicach 
ul. Pabianickiej. Tel. 575 101 051. 

• Złota rączka — skutecznie. Tel. 534 860 040. 
• Sprzedam kuchnię gazową z piecykiem elek-

trycznym 50zł. Pralkę od góry ładowaną 50 zł. 
Małą lodówkę Gorenje 100 zł. Tel. 537 304 405. 

• Sprzedam nowe buty z CCC rozm. 37 białe 
za kostkę na koturnie oraz biało-beżowe te-
nisówki. Cena za obie pary 120 zł. Tel. 600 
048 247. 

• Sprzedam działkę ROD „Wierzbinka”. 
Działka 324 m kw., drewniany dwupokojowy 
domek i WC. Tel. 668 366 235. 

• Sprzedam: gramofon i odtwarzacz kaset 
z funkcją digitalizacji (nowy z gwarancją). 
Kasety różnych pio-senkarzy 100 szt., 28 szt. 
nowych oryginalnych w foliach z banderolą. 
Płyty winylowe 70 szt. Tel. 880 806 592. 

• Sprzedam mieszkanie w bloku przy ulicy Wy-
zwolenia 35,9 m kw. Cena 240 tys. tel. 518 
639 168 lub 506 357 901. 

• Likwidacja całkowita mieszkań , domów 
,strychów , komórek .Wywiozę wszystkie 
zbędne graty , wycena   i dojazd gratis .Tylko 
zadzwoń. Tel. 500 551 929. 

• Kupię pamiątki z PRL-u, Zabawki, Antyki , 
starocie i inne. Tel.519691609

• W.T.S Work Temp Service, poszukuje pra-
cowników na stanowiska magazynier i mon-
ter. Umowa tymczasowa, system dwuzmia-
nowy. Wymagania magazynier: podstawowa 
obsługa komputera, uprawnienia na wózki 
widłowe. Wymagania monter: montaż pro-
dukcyjny zgodnie z obowiązującymi przepi-
sami i instrukcjami.  CV na adres: aleksan-
dra.trojanek@wts.com.pl  tel: 426 320-320 

• Sprzedam szyby o wym.: w mm 4x400x1000, 
Sprzedam maglownicę elektryczny stołowy 
o szer. Praso-wania 55 cm (nowa), Sprzedam 
pralkę polską mało używaną 60x60 cena 200 
zł tel. 693 783 161

• Do sprzedania działka o wymiarach 1440 
mkw, w miejscowości Rąbień AB przy ulicy 
Jasnej przy posesji nr 32. W ulicy wszystkie 
media (prąd, woda, gaz, toya) cena 450 tys. 
zł. Okazja! Tel. 888 258 543

• Sprzedam cegłę Porotherm 4 500 sztuk na 
paletach wymiar 250x238x373. 1 sztuka 7 zł. 
Aleksandrów. Tel. 602 222 675
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Karatecy w Szkole Mistrzostwa Sportowego

sport
Rubrykę sportową redaguje Michał Kiński

Karatecy w Szkole Mistrzostwa SportowegoKaratecy w Szkole Mistrzostwa Sportowego
s p o r t

W sobotę (9 mar-
ca) w hali Szkoły Mis-
trzostwa Sportowego 
w Aleksandrowie od-
był się turniej karate 
połączony ze zbiór-
ką charytatywną dla 
Julity Smaglińskiej, 
aleksandrowianki 
walczącej z poważną 
chorobą.

— Tradycją stało się, 
że każdy organizowany 
przez nas turniej łąc-
zymy z celem charyta-
tywnym. Wystartowało 
ponad 200 zawodników 
i zawodniczek z wo-
jewództwa łódzkiego. 
W ten sposób chce-
my promować sport 
i zdrowy styl życia. Mam 
nadzieję, że każdy był 

zadowolony z organiza-
cji zawodów — mówi 
Damian Tomasik, wspó-
łorganizator turnieju.

Karate jest sportem 
ogólnorozwojowym, któ-
ry może stać się pasją dla 
każdego młodego spor-
towca. Cieszy fakt, że 
dzieci wspierane są przez 
rodziców i opiekunów.

— Kilka miesięcy 
w roku staramy się or-
ganizować zawody, to 
jest doskonała okazja, 
by zwrócić uwagę na 
postępy. Karate to ak-
tywność na całe życie. 
Zaczynają już ćwiczyć 
czterolatkowie i ten 
sport można trenować 
do późnej starości. Ka-
rate rozwija wiele waż-

nych cech charakteru jak 
systematyczność, pra-
cowitość czy szacunek 
do starszych — zaznacza 
Radosław Olczyk, wspó-
łorganizator turnieju.

— Hala musi być 
dostępna dla wszystkich 
i bardzo się cieszymy, że 
młodzież chce trenować 
sport. A kto wie, może 
w przyszłości utworzymy 
klasę o profi lu karate? – 
dodaje Michał Bistuła, 
dyrektor LO SMS. 

Sokół Aleksandrów 
Łódzki przy współpra-
cy szkoły zorganizował 
zawody dla najmłod-
szych pod patronatem 
burmistrza Aleksan-
drowa Łódzkiego Jacka 
Lipińskiego.

Turniej z celem charyta-
tywnym to już tradycja 
sekcji karate „Sokoła“ 

Aleksandrów. 

T o w a r z y s t w o 
Pływackie Olimpijc-
zyk Aleksandrów po-
siada sekcję pływania 
artystycznego. Jed-
nym z największych 
sukcesów są zdoby-
te medale podczas 
Międzywojewódz-
kich Mistrzostw Mło-
dzików. 

— Trzy razy w tygodniu 
spotykamy się na base-
nie, raz trenujemy w hali 

sportowej. Cieszę się, że 
zawodniczki odnalazły 
pasję, bo na początku nie 
sądziłam, że to tak dobr-
ze się potoczy – zaznacza 
Katarzyna Golińska, tre-
nerka Olimpijczyka Alek-
sandrów.

Okazuje się bowiem, 
że pływanie artystyczne 
dla zawodniczek nie stało 
się tylko i wyłącznie pasją, 
ale również świetną rywa-
lizacją. A co za tym idzie 

– sukces podczas różnych 
ogólnopolskich zawodów.

— Nasze pierwsze 
zawody udało się wygrać 
Oli Augustyniak, druga 
była Natalia Trzcińska, 
a czwarta Maja Kubiak. 
Podczas drugich zawo-
dów Maja już była druga 
i właściwie każda nasza 
zawodniczka wróciła 
z medalem. Nasza druży-
na zdobyła 18 medali 
– informuje Katarzyna 
Golińska, która jest także 
wychowanką klubu.

Od września klub bę-
dzie prowadzić nabór 
do sekcji artystycznej. 
To doskonała okazja, by 
rozpocząć sportową przy-
godę.

— Planujemy, aby 
powstała nowa gru-
pa. Dzięki programowi 
Synchro Start możemy 
startować w różnych 

zawodach. To program 
u p o w s z e c h n i a n i a 
sportów wodnych reali-
zowanych przez Polski 
Związek Pływacki. Zda-
jemy sobie sprawę, że 
ciężko zacząć coś od zera, 
dlatego bardzo to nam 
pomogło – dodaje Katar-
zyna Golińska.

Na początku marca 
we Wrocławiu odbyły się 
międzynarodowe zawo-
dy artystyczne, w których 
wystartował Olimpijczyk 
Aleksandrów. Aleksan-
dra Augustyniak zdobyła 
złoty medal, a Natalia 
Trzcińska srebrny. 4 
miejsce zajęła Wiktoria 
Ratko, 6 miejsce- Maja 
Kubiak, 8 miejsce- Ame-
lia Rzeźniczak, 10 miejsce 
— Nikola Hazy. Brawa 
dla wszystkich startują-
cych pływaczek i dla Pań 
trenerek. 

Sukces sekcji pływania artystycznego

Zaczynają ligę
W sobotę 9 marca 

piłkarze Sokoła Aleksan-
drów rozegrali ostatni 
mecz sparingowy przed 
rozpoczynającą się rundą 
wiosenną. Przegrali na 
własnym boisku ze Zjed-
noczonymi Stryków 2:3.

W 23 minucie wpadł pierws-
zy gol dla gości, zdobyty przez 
Marcina Zimonia. Następnie 
w 38 minucie po ładnej akcji 
podwyższył Adam Patora. Alek-

sandrowianie przegrywali do 
przerwy 0:2. W 50 minucie Woj-
ciech Pawlak pokonał Huberta 
Polita. W 66 minucie był karny 
dla Sokoła, Jardel Muniz Cruz 
doprowadził do wyrównania. 
W 75 minucie Kamil Cupriak 
zdobył zwycięskiego gola dla 
Zjednoczonych. Sokół Aleksan-
drów przegrał ostatni mecz tes-
towy przed startem ligi.

Mogliśmy po raz kolejny oce-
nić naszą grę i teraz przyszedł 
czas, aby naprawić to, co jest 
zdecydowanie do poprawie-

nia. Okres przygotowawczy 
był ciężki, ale myślę, że w lidze 
będziemy prezentować się zna-
cznie lepiej niż w dzisiejszym 
sparingu. Przeanalizujemy ten 
mecz i na pewno wyciągniemy 
wnioski. - zaznacza Radosław 
Koźlik, trener Sokoła Aleksan-
drów.

Pierwszy ligowy mecz od-
będzie się w najbliższą sobotę 
16 marca w Piotrkowie Tryb. 
o godz. 18:30. Przypomnijmy, że 
Sokół Aleksandrów to lider Bet-
cris Łódzkiej IV Ligi. 



Sportowa Szkoła Podstawowa nr 3, 

ul. Bankowa 7/11 Aleksandrów Łódzki 

Z A P R A S Z A  J A C E K  L I P I Ń S K I  B U R M I S T R Z  A L E K S A N D R O W A  Ł Ó D Z K I E G O

w programie:

Organizator: FB: @AleksandrowLodzkiOffi  cial        www.aleksandrow-lodzki.pl

HALA SPORTOWA (oraz wyznaczone sale) w godz. 11-17
•  konsultacje: lekarskie i fi zjoterapeutyczne, kosmetologiczne, porady dla zdrowia i urody, 

biorezonans, trycholog, laser fotodynamiczny w kosmetyce, 
•  wystawcy: zdrowa żywność, naturalne kosmetyki, biżuteria, biżuteria pachnąca, 

świeże kwiaty i zioła, akcesoria dekoracyjne, rękodzieło, ręcznie robione świece, 
miody i wyroby pszczelarskie, suplementy diety, oleje tłoczone na zimno, 

•  studio tatuażu, 
•  szafi ng,
•  plac zabaw dla dzieci z przedszkolem KIDO, 
•  kawiarenka: pyszne domowe ciasta i ciasteczka, kawa, herbata i świeże soki zapewni 

Aleksandrowskie Forum Społeczne i oraz Sportowa Szkoła Podstawowa nr 3, 
•  zdrowe przekąski przygotowane przez Zespół Szkół Specjalnych 

w Aleksandrowie Łódzkim, 
•  warsztaty: Domowe kiszonki, Konchowanie uszu, Stawianie baniek, Warsztaty 

fl orystyczne (wielkanocny koszyczek, wielkanocny wianek na stół lub do powieszenia), 
Wiosenny makijaż; na warsztaty obowiązują wejściówki do odebrania w Wydziale 
Promocji i Współpracy z Zagranicą, pl. Kościuszki 4. 

Kasia
CEREKWICKA

Katarzyna 
SKRZYNECKA

Mariola
BOJARSKA-FERENC

Dzień Zdrowia i Urody 

ZDROWIE
URODA

MODA

im. Ilony Rafalskiej

SALA GIMNASTYCZNA 
12.00  Rozmowa z aktorką Katarzyną Skrzynecką 
    i minirecital artystki 
14.00  Rozmowa z Mariolą Bojarską-Ferenc 
    — dziennikarką, propagatorką zdrowego stylu życia, cz. I
15.30  Pokaz mody pt. „Dojrzałe piękno”, cz. I
15.40  Rozmowa z Mariolą Bojarską-Ferenc 
    — dziennikarką, propagatorką zdrowego stylu życia, cz. II
16.10  Pokaz mody pt. „Dojrzałe piękno”, cz. II
17.00  Koncert Kasi Cerekwickiej

g. 11-17


